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who moved BARRE
who liwves in
used to live in Karachi. BARRE
then remembered that £ money to his brother {(name
unknown)} in Karachi, brother is studying information
technology at APTECH UNIVERSITY. Most of the individuals that
receive funds in Karachi are Somali students. Some are
businessmen. Some are Sudanese. BARRE never sent funds to the
United States.

In the beginning, BARRE had very few DEHARBSHIIL
customers, bub at the time of his arrest, BARRE had between 200 and
300 customers. Everyday, except Friday, BARRE would receive a fax
regquest from the Hargeysa Iu—':adl:y:arl’.ﬁr:—;. There may be only one
regquests or numerous reguests per each facsimlle.

ic eron che [N v
converted Ham married a Pakistanl woman and moved to

Karachi. is taller than 5'11" and is a large man with "big
bones". He has brown hE’leJll beard and possibly wears
glasses. BARRE fist met at the ABU BAKR UNIVERSITY,
Karachi, where he taught Sometimes is a gpeaker at
the ABU BAKR University or the 2 in the University. (BARRE
was not clear on this issue.) msraokc about ethics, rg i
among students and the importance of getting an education.

J=tal= emailed BARRE =oting the location of a DEHABS in
BARRE gave the DEHABSHIIL website address
M) . s email address is

(## represents numbers that BARRE could not

(NFI).

remember. )

In 1997, BARRE married
is a Somali "refugee" living in Peshawar, Pakistan. ]
father is who is a teacher for the Saudi Red
Crescent. Peshawar 15 a twenty four bus ride from Karachi. After
being asked why he married someone that was a twenty four bus ride

away when there were so many Somalis in Karachi, BARRE g hat
he was told ‘ sr and she was from the Isak tribe. now
lives in the area of Peshawar. BARRE does no now her

address. BARRE sent a letter through the Inter ional Red Crosas

delivered to his wife rother is
g email address is at
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BARRE has heard of AL HARAMAYN., It is an Islamic Relief
Organizaticon (NGO) that helps the poor. BARRE has never worked
with AL HARAMAYN regarding the transfer of funds.

BARRE never went to Afghanistan. BARRE was never

involved in an Islamic Militant group or knowingly transferred
funds for their cause.

At the end of the interview, BARRE stated that Arabic
detainees on each side of him did nmot trust him and did not treat
him well. BARRE regquested to be move to isclaticon and be given an
agriculture book. BARRE spent four months in isclation in Pakistan
and it did not bother him.
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UNITED STATES DISTRICT COURT
FOR THE DISTRICT OF COLUMBIA

MOHAMMED SOLIMAN BARRE,
Petilioner,
V. Civil Action No. 08-CV-1153(HHK)

GEORGE W. BUSH,
President of the United States, of of

Respondents,

ISN 567 FD-302 (December 17, 2002)
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F=302 {Rev. |U=f-0%j

FEDERAL BUREAL OF INVESTIGATION

ransoriprion l:ga"lltur,-"l?”ﬂ:-f

MOHAMMED SULAYMON BARRE, ISN USSS0-00567DF, born

(HCis), and Deparctment of Defense Linguist The
interview was conducted in English with occasiona ion from
Arabic to English. After the interviewers made themselves known, BARRE
provided the following information:

! 1964, POB Burco, Somalia. Also present for the interview were
Special Agent ¥ Naval CJ.‘imi.na%ervice
Idlldld

BARRE explained he wanted to leave Somalia after he completed
his degree in agriculture because he had little opportunity to earn
an income and Lhought he had better job prospects in the United States
or Furope. He further explained most Somalis wanted to leave, but the
only countries they could go to were India and Pakistan. Once he arrived
in Pakistan he ragistered with the United Nations organization, "UNCR",
as a Somali refugee. BARRE used his passport for identification.
BARRE also reported he later lost his passport while traveling on a
bus to Arwa-El Bendy.

While BARRE was living in Islamabad, he learned from another
Somali, whom he could not identify, that there were beLter job
opportunities in Karachi, Pakistan. He said he was told that Karachi,
Pakistan was a "businesse city", and a lot of Somalis were there working.

From late 1994 until 1997, BARRE worked independently in
Karachi, escorting Somali businessmen around the city., BARRE also
translakted for the Somalis thabt came to Karachi. He explained he at
first called the various hotels in Karachi asking if they had any Somali
guests. BARRE could not provide an average weekly salary because he
was paid in tips. He further explained he did not make enough money
Lo send home to his family in Somalia.

BARRE obtained employment with a company he identified as
Dehabehill doing business in Pakistan. Dehabahill's central office
was in Somalia. BARRE described Dehabshill as a "money exchanger" that
acted as a money transfer company with the majority of customers in
Europe and the United States who send money to customers in Karachi
Most of the people that de delivered money

revemtigation on 12717 /2002 ac GTMO

12/17 /72002
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ation of #D-102 of MOHAMMED SULAYMON BARRE , on 12/17/2002 , page 2

Lo were students. BARRE picked up the cash and the customer distribution
list at the Dehabshill eoffice in Karachi then he would take the money
to hie residence where he contacted the customers to arrange delivery.
BARRE emphasized he did not know where or how the Karachi Dehabshill
office maintained cash reserves for delivery to customers. Neither
did he understand how money was transferred from the Dehabshill office
in Dubai, UAE, to the Karachi office.

BARRE believes he was identified as a member of the

AL WAFA
organization because the Pakirgtani police found a personal coo bhool
during a search of his residence which contained the name
who BARRE says is a friend. BARRE denied any association with the group
AL WAFA, and further stated he never heard of AL WAFA until he was asked
about it by Pakistani police.
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UNITED STATES DISTRICT COURT
FOR THE DISTRICT OF COLUMBIA

MOHAMMED SOLIMAN BARRE,
Petitioner,
v Civil Action No. 08-CV-1153(HHK)

GEORGE W. BUSH,
President of the United States, ef al.,

Respondents

ISN 567 FM40 (January 3, 2006)
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CRIMINAL INVESTIGATION TASK FORCE (CITF)
REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVITY

i. DATE OF INVESTIGATIVE ACTIVITY 2. PLACE L ACTIVITY NUMBER
03 Jan 06 Camp &, Guantanama Bay, Cuba 04138053611422

4. REMARKSE

Subject Interviow of: [LINK) BARRE, MOMAMMED SOLIMAN
Maote: 1SN USSKZ-D05260F"s currenl name s Mohammed Sulaymon BARRE
Date/Place: 3-8 Jan 06/CGamp 5, Guantanamo Bay, Cuba

=fEEEIn 36 Jan 06, Mehammed Sulaymon BARRE, SN US0S0-006687 0P, AKA Abu Ahmead, AKA Maxed Saleban Barra,
AKA Mazad Suleyman, AKA Abu Yussel, was intorviowed in response 1o an REA fram HQ CITF (refarance FM40
20060103-20080106 - 1SN US9530-00667DP)

On 3 Jan 06, BARRE was Inlarviewed by 54| ATE. 5 ITF, was alsa
presant in the inlarview room as on observer, provided Arahic translation. Tha

fallewing Information was cblained during the interview

BARRE advsed he had no heallh issuss and was doing wall in ganeral. He ingu, | reguests he reconily
mada to Interviewars far current naws and reading material on Somalia (80), 51 pssuned BARRE he would
remind hiz JTF inlerviewers of the requesl.

BARRE expressed fustralions over his continued detainmant axplaining ha had repealedly answered questions lrom
varous inlonviewers. He Tell his continued dalainmant, as wall as the conlinued detainment ol his father-in-law
(Muhamed Hussain ABDALLAH, ISN US850-0007040) and others, was unjus! and nol the type of reatmeant he
axpacied from the U.5. He referanced news he had heard (MF1) where "BUSH" generally labeled all the datainass al
GTMO as "enemy combalanls.” BARRE assened there was no justification to eall him an anamy cambalant, and his
continued dolainment was the resull of the currant ULS. governmant.

When asked lo discuss his employment and whereabouls slarting in approximately 1988, when he graduatad (he
University in S50, BARBE explained ho was unsuccossiul in finding employmeant, like many of his fallow Somalians
during Ural lime of civil war and unresl, He claimad he was hired by 8 company called Lipsoma for approximately 6.9
months bl did not remamber If ha aver racaived a paycheck from the company due o disagreements with the
managamant (Mole: BARRE had previously mentioned Lipsoma lo interviewers, and this is documented in
Intarragator Handnole daled 20020302), Lipsoma was a produce company (BARRE mentionad bananas
specifically) and hud offices in 30 and Libya, BARRE claimed ha spanl soma lima wilh hie family in Somalia working
willh the Family's farm animals. His father sold some of his camels, and BARRE used some of (he maney Lo travel,
Whaon ashed to provide a timaline and locations of his HRE became lrustraled and siated he had
discussad these lssues with previous inlerviewors. b"FWDlmnnd thire were same gaps in tha imaling
provided by BARRE and uncerlainties aboul his localions al various imes, but BARRE refusad to provids further
information on the lopic. Ho also refused 1o answer when askad I it was comman for Somalians (o travel (o Sudan in
the early 19905,

On & Jan 06, BARRE was again inlerviewed by SA ATE, and Sﬂ%m Coantract
Hrseyrtst I 5 inilially present o prowide Arabic translation. Howaver, inelsiad on conducting
{he interview in English (Agent Mole: BARRE appeared uncomfariabls with ths femala Inguist). S.ﬂgreleased
{he linguis!, and the inlerview was conducted in English. The fallowing infermation was cblsined duning e interview,

PAGE 1 OF 2 PAGES
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A4, REMARMS (Continuad)
BARRE appearod to ba in good spifts and was willing to answar questions. He again raquested current news on
Somalia, particidady tha norharm reglons known as Somaliland, He also explained his frustralion with receiving
diffaran| answars from varous interviewers and offices on the slalus of his mall. BARRE &lated d
Intiars al GTMO for several months up (o 2 years which ho had nol yat seen Sﬁnﬂ Sﬁﬂ:
advised the JTF miorvigwens vmra\(ﬁliamlf working the Issues, Whan BARRE exprassed his concem for fus falher

in law, 1SN USSS0-0007040P, SA pimad JTF was looking into the possibility of transfemng BARRE's father
In law from GTMO, panding the resulls of his case.

s,uiu!han explained (hi goal of the inlerview was Lo clarify the timaline of BARRE's whareabouls and
employment lrom approximately 1988 1o 1908 5h¥prnuiﬂud a synopsis of (he imeline provided by BARRE
according to his case file. Sﬂgthaﬂ axplained Thare were inconsistencies, seme of which may have bean the
resull of misundarstandings o emary, olhiers which were significan and required the limeling be readdressad
in datall. BARRE again expressed frustralion owy othierg were saying things that waren't frue aboul kim and
Ihal he couldn’l know who those poople were, 54 explainad that infarmation could nol be provided to BARRE
ol Uhis time bul may be released in tha future. SA couraged BARRE b be aly truthiul and
fortheoming and nol io concarn himsell with what wre saying abaul him. SA Iso encouraged BARRE
to pravide idantification for individuals who could corroborale his limaling. BARRE also advised he provided pravious
Imterviewars with 8 written timeline which had been transtated =8 advisnd thara wara still questions,

BARRE provided the fallowing timaline for his amployment and whereabouts, all imes approximate; Aller graduating
ihex Liniversity in Mogadishu, S0 in 1988, BARRE wenl home to his family in 80, n 1990, he worked for 6 10 8
manths with Lipsema. In 1991, the SO governmunt collapsed and many Somalians were unamployad
Consequently, there was no documaentalion 1o verily BARRE'S employment or unamploymant. BARRE worked wilh
his femily on their land until eary 1984, al which paint he travaled to India for a few days lo seek United Nations (LIN)
assistance, He was advisad in India he could oblain beller finencial assistance and a longor lem refuges cand in
Pakistan (PK). BARRE immedialely iraveled lo lslamabad, PK and oblained his refuges cand. During this tima, ha
lived off the UN assislance funds, BARRE denied studying ar altending any instifutions in Islamabad. n early 1995,
BARRE (raveled 1o Karachi, PK whera he was salf-amployed as an assistani and translator for Somalian merchants
visiting PK (BARRE axplainad many Samalians would travel o Kerachi to buy and sell goods). BARRE related ha
wiinld o to holals whara vigiling Somalians would stay. The visilors would idenlily with BARRE as a Somalian, and
he would offer to escort them and assist Ihem around Karachi for a fee. The job did not pay well, and thare was no
documentalion bo prove Ihe employment because he had no amployar. This was tha exlent of his employmant uritil
i wars hired by Dehabashill in 1998, BARRE advisad his family in 50 could corroberale the timeline he provided.

BARRE denied evar being In Sudan. He said he would have no problems admilling traveling to Sudan if it ware trus
hacause il was common for Somalans lo do so. BARRE also odvised the anly lime he had aver been lo Afghanisian
was when he was laken there ofter his capture in 2002, He deniad avar baing a fighter in the Mujahadeen sgainst
fhe Sowiels or olhonwise

BARRE axpressed concams over where he and his falbher in law might be transferred o il ransferred from GTMO,

since S0 had no lormal governmar rard S i work out an agreamant for Somalian delaineas al
GTHO lo be renslermed o S0. SA ind 5S4 advised thay had na infarmation on thal ssee and
encouraged BARRE 1o bring Ihe issua 1o ha aliantian of his JTF inlarviewers.

e e = P T R I N T O N N O O O S N O e I T THE P RO P ER T O THE—
P L e A o B e
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UNITED STATES DISTRICT COUR'
FOR THE DISTRICT OF COLUMBIA

MONAMMED SOLIMAN BARRE.
Petinoner,
V. Civil Action Mo, 08-CV-1 153(HHK)

GEORGE W. BUSH,
President of the United Swates, er al.,

Respondents,

SN 567 FM40 (August 7, 2003)
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CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORCE (CITF)
REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVITY

1. DATE OF INVESTIGATIVE ACTIITY 2 PLACE A ACTIVITY NUMDER
07 Aug 03 Camp Della, Guantanamo Bay, Cuba 1244032211859

A, REMARKS

Subject Intarview of: (UNK) BARRE, MOHAMMED SOLIMAN

Date/Placo; 07 Aug 0XCamp Dalta, Guantanama Bay, Cuba

—HEHEEMOHAMMED SULAYMON BARRE ISH US9S0-0005670P, was Interviewed al Camp D @
Guantanamo Bay, Cuba, by Sr%nﬂaml Bureau of Invastigation (FBI) and EA%E
Maval Criminal Invastigativa Sarvca ( . Anar baing advisad of the idenlilies of the inlerviewing Agenls and The
nature of the interview, BARRE provided the following informalion;

BARRE odvised thit he had baon living in Pakistan and was working independantly as an interpratar for Somalis who
Iraveled o Pakistan, While dolng this, BARRE halriendad a fellow Somall by the name of MOUSA MOHAMMED
who was in Pakistan studying in madical school. BARRRE and MOHAMMED ware from Lhe sama libe in Somaho
and as such, thara was a special kinship or loyally among Inbe members who wene living outsida Somalla. BARRE
advisad that due to this relalionship, tribe members would Iy (o assist each olher, BARRE advised thal
MOHAMMED had an in-law relative who worked for the DAHABSHILL CORPORATION (DC) which was a maney
Iransfor company, which al the time did not have any offices localad in Karachi, Pakistan. MOHAMMED was able lo
obtain employmeant for RARRE through his family connaction to the DC which subsequently opened an olfice run by
AARRE in Karachi. Upon gaining employment with DC, BARRE had to sign an official DC documant which was alsa
slgnad by MOHAMMED as a way lor MOHAMMED 10 vouch for BARRE. BARRE basically describad ihe form a8 a
contract which stipulated that he would not steal any maney he deall with and wauld ba respongible to his cuslomers
and the DG,

BARRE stated thal his responsibililies werne (o recaive money from individuals and then provida hat manay lo
Somalis who worne living in Pakistan. BARRE advisad thal the monay he recaived would generally go lo sludenis and
were sent by family mambars from Somalia and other countries to include the Uniled Slales. BARRE waos
responsible for providing 8 monthly stalement ol his lansactions o Ihe DG, BARRE statad thal the DC received a
eommission from esch transaction and he would receive 20% of the companies commission ag his paymant for
gervices. BARRE advised that he did nol sand thae companias commission back (o their main office in Hargeysa,
Somalia, bul would Instead uss the monay (o digburse cul lo people. BARRE staled thal whien he began working
things wara slow and he would average approximately $100 per month fn commission, howaover, al the time of his
arrasl, he had approximately two Lo Ihree hundred customers and could recave up to 5800 per manth in commission.
BARRE advised thal he was arested becouse the DG did not pay taxas in Paklstan and as such was considered an
illegal operation, BARRE also advised thal ha kapt racords of his transactions and [hose were seized al the time of
hig arrast

BARRE was queslioned aboul wo lransaclions thal he made for an individual that amounted te 520,000 and 55,000,
BARRE advised thal an individual contacled him by lelephonae | which was listed on his wabsile and mada
arrangoments 1o meel BARRE in arder io make a manay transaction. BARRE described the individual he then mel
as eilher a Saudl or Yemeani namad SHAKER (LNU), who was approximalely 5, slim buid, epproximalely lale 20',
dark halr and madium beard, lighl skinned male who spoke Al Fusha Arabic. BARRE mal SHAKER al the Faisel
masque in Karachi because SHAKER did nol know the arga whore BARRE lived, bul he did know whene the moscue
was. Upon meeling, BARRE and SHAKER discussed the 520,000 wansaction and agread to da il. Thay than wanl

“FH e N T SO T AN - NETHER R RS OMME N EAT O NOR- SO HHOHE-OF-CITP TS THE PROPERTY-OF THE—
=B - AN E RS R G EN G- DO GUMEN TG NOT-TO-BE-RELEAGED-DUTEIBE- Y OUR-AGENGY —
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4. REMARKS (Continuad)
to BARRE'S house and conducted the transfer. BARRE advised that he couldn't recall who the transfer went to, but
it did go to Megadishu City, Sonalia. BARRE advised that SHAKER called him approximately 2 to 3 weeks later and
conducted a second transfer of $5,000 to Mogadishu City. BARRE stated that he had no other transactions with
SHAKER and the times that he did, they did not discuss anything other than the transactions, BARRE did advise that
he was excited about dealing with SHAKER because he received large commissions due to the amount of money
SHAKER was transferring. BARRE advised that on the $20,000 transfer, the commission was $600 of which his
20% amounted to $120. BARRE advised that after the two fransactions, he never saw SHAKER again.

BARRE was asked if he conducted any transfers for an individual named AL MANDANI. BARRE advised that he
couldn't remember that name nor could he recall any transactions by that name.

BARRE advised that upon opening the DC office in Karachi, MOUSA MOHAMMED was one of his customers.
BARRE stated that MOHAMMED would receive between $100 to $300 per month from his brother who was working
in the United Arab Emirates. BARRE believed that MOHAMMED Is still in Pakistan or at |east he was at the time of
BARRE'S arrest.

nd sent by
MUST AI!FA H!S!!H BARRE state! t!at H!!SAH was a staant who was sludying computers and was living in
the United States. Their contact was primarily for business purposes, because HUSSAN was sending money to his
brother in Pakistan through BARRE. &them was the statement *| haven't sean
anything strange from the Somalis | metin Minnesota”. BARRE advised that there was a problem with the

SomalifEnglish translation and believed the comment to mean that the Somalis that HUSSAN had met in the U.S. are
simply keeping with their religion and customs.

BARRE was also asked about the comment "small secrel"* BARRE advised that the phrase "a
small secret" is a Somali statement about a personal conversation which is not a big deal. BARRE could not advise
what the "small secret” was, but assumed that it had to do with money that HUSSAN was sending to his brother in
Pakistan through BARRE. BARRE advised that HUSSAN would send approximately $400 per month to his brother.

BARRE was asked about his knowledge of the AL BARAKAT (AB) TRANSFER COMPANY. BARRE advised that he
knew AB to be a large company located in southern Somalia. BARRE advised that he was from northern Somalia,
and as such he didn't interact with the AB. BARRE stated that the AB probably did have an office in Islamabad, but
they did not have one in Karachi.

BARRE was shown two photographs of MOHAMED AMI SHAKIR, ISN US9SA-00239DP and asked if he could
identify him. BARRE stated that he thinks the individual in the photographs is named SHAKER, and is possibly in jail,
but he is not sure if it is the same person as the one in jail in Cuba. BARRE advised that he has never seen the
individual before arriving in Cuba.

T U N T TN T A S N T R R M N A T N O R e ON LY SN O T P I T I THE P ROPERTY-OF-THE—
T N N O R N T T S M N T O N O T O D R e S R D O U T DB O U RO BN
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UNITED STATES DISTRICT COUR
FOR THE DISTRICT OF COLUMBIA
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Petitioner,
v, Civil Action No. 08-CV-1153{HHK)
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CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORCE (CITF)
REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVITY

1. DATE OF INVESTIGATIVE ACTIVITY i PLACE 1, ACTIVITY HUMBER
17 Dec 02 GTMO, Culxn 12198023521228

4. REMARKS

Subjec! Interviow of: (UNK) BARRE, MOHAMMED SOLIMAN

Date/Placa: 17 Dec 02/GTMO, Cuba

a1 7Dec0?, MOHAMMED SULAYMON BARRE 1SN US850-005870P, bom
Somalia was interviewed by Special Agent -udurul Burgau of Inveshgalon (FBI) and
Maval Criminal Investigative Serace (NC1S). Aso present was Depariment of Defansa Linguist
The inlerview was conducted in English with nccasional translation fram Arabic ta English. After the

inerviewors made themsalves known, BARRE provided the following informalion:

i ARRE sxplained he wanled Lo leave Somalia alter he complited in his dogree in agricullure because he had s
apporiunity in Somalia lo eam an neome and thoughl he had better job prospects in the Unlled States or Europa. Ha
furlher explained most Somalis waned o leave, bul the only eouniries thay could go to ware Indis and Pakistan,
Cnoe he armved in Pakistan he registerad with the Unitad Nations organization, "UNMCR", as a Somali reflugee.
BARRE said ha usad his pagspor for identification. BARRE akso reporled he laler lost his passport while travalkng
an a bus lo Arwa-El Bendy.

=tHEARRE slaled while he was living In Islamabad, he learned from ancthar Somali, whom ha could nol idanlify, that
Uharies wend beller job opponunities in Karachi, Pakistan. Ha sald ha was lold Karachi, Pakistan was a "business cily”.
and a lot of Somalis weare thera working.

—tthrFrom lale 1994 unlil 1997, BARRE worked independently in Karachl, ascorting Samali businsssman around (ha eity.
BARRE also iransiated for the Somalis thal came lo Karachi. Ha axplained he al first called the various hotels in
Karachi asking if they had any Somali guesls. BARRE could not provide an average weekly salary because he was
pald in fips, He furher explained he did not make enough money (o send homo 1o his family in Samalia

e ARHE ol @ job with a company he kentified as Dehabsahil doing business in Pakislan, BARRE staled Dehabshill's
eeniral office was in Somalia, BARRE dezcribed Dehabshill as 2 "money exchanger” thel acled os a money transler
campany with tha majorily of customers in Europe and the Uniled Stales who send monay [0 cusiomers in Karachi
He siated most of the persons b delivered money 10 were students, BARRE stated he picked up the cash and
customer distribulion kst al the Dehabshill office in Karachi. He would laka (he monay to his residence whoers he
conlacted the customars 1o arranga dalivary. BARRE amphasized he did nol know where or how the Karachi
Dahabshill office mainiained cash rezerves for delivery (o customers. Neither did he understand how money was
transfarrad from the Dehabshill office in Dubai, UAE, lo Ihe Karachi office

=t BARRE slaled ho bolioves his was idenlified as a member of the AL WAFA arganizalion bacauze the Pakislani
police found during a search of his residence a parsonal addrass book was found to conlain the name Abu AL WAFA,
whi RARRE said was a frisnd. BARRE danied any association with the AL WAFA organization end [uither staled he
navar heard of AL WAFA a8 a terrorist organization unlil he was askod aboul it by Fakistani police

LBl BARHE was shown pholographs provided by CITF, Fort Balvair, VA, of which ha slaled ha could nol identify any af
the parsons depicted

bk
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UNITED STATES DISTRICT COUR’]
FOR THE DISTRICT OF COLUMBIA

MOHAMMED SOLIMAN BARRE,
Petitioner, |
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CRIMINAL INVESTIGATIVE TASK FORCE (CITF)
REPORT OF INVESTIGATIVE ACTIVITY

1. DATE OF INVESTHIATIVE ACTIVITY L. PLACE 3 ACTIVITY NUMBER
20 Jan 03 CITF-GTMO 0088800211025

4, REMARKS

Subject Interviow of: (UNK) BARRE, MOHAMMED SOLIMAN

Date/Place: 20 Jan 0ACITF-GTMO

fEh MOHAMMED SOLIMAN BARRE, US850-005670F, is described as an Arab male, -ﬁn‘._
place of birh Burco Somalia, was inlerviewed al Guantanamo Bay, Cuba, by Spaclal Mﬁn%ndaml
Bureau of Investigation (FBI) and S%lmal Criminal Invastigative . Present
for translalion purposes was S8GT 5. Army who is @ translalion inguist. The purpose of Ihis
intorvicw was 1o establish dialogua and rappor wilth BARRE lor the purpose of soliciting detailed informaton

regarding monatary transaciion services he may have provided lo Islamic extremists al a laler dale. BARRE
provided the fallowing informalion:

T} BARRE siated that he has bean incarcarated for approximately ifleen months and hias been held al
Guantanamo Ray Datanlian Facility since May of 2002. He has been inlerviowed countiess times by many diffarant
agencias and has always given the same answers Lo hose inquiries. He is starfing 1o losa hopa thal he will aver be
ralaazad or even lried by the Amencan authonlics

HENF Hie asked that his fathar in law, MOHAMMED HUSSEIN ABDULLAH who he has seon in the detention camp be
moved 1o an adjoining call sa he can convarse with him to determine why he s here. ABDULLAH spaaks bath
Arabic and Somali. A check with U.S. Army cormeclions voiilicd ABDULLAH'S incarcaration al Guantaname Bay
whare he is assigned number 704, Inlerviewing Agents sinted that they wauld look into the possibility of such an
arrengemeant bul no promises wore mide,

T BARRE was asked about his altlude toward the Uniled Stales of Amerca and Americans in qenaral. He claima
{n have no hatrad of America or any of ils cilizens because ho bolieves thal ihe "Quran” teachas fargivenass and love
of hiz fellow man. He does nol know i USAMA BIN LADEN is responsible for the allacks on 9/11/01 since he has
nol seen any evidence proving that he has bul that he would not be surprised il il were rue, Many Mushims have
takon the ward of God from tha "Quran” and twisted i1 1o suil there own purpose and ambitions,

Y BARRE said he underslood why hi was being held. He had wirad soma maonatary Iransaclions while working for
DEHABSHIIL Corporalion in Pakistan for people thaught by tha Amarcan government (o be Islemic lerronsts, This i
a possibility he admitted but that ha |s a business man who does nol question the motives o pedigrees of his cients
Hix simply wired monay for a fee for someone requiring thal service. He asked if he had worked for a bank rathar
than as an indepandent money changer if he would be hold in a detention camp.

e The interviowing Agents advised BARRE that aiding and abelting any terrons! aclivilty whethaor for profil or
ideology Is a crima. 1l was the purposa of these interviews lo delermine whother BARRE koew his services wers
biering usad by terrarisl factions or individuels with lerrorst allliation. When advised of this BARRE noddad his haad
positivaly and staled he underslood.

TEMEERTBARRE displayed a positive altifudes thraughoul the interview and said he would cooperale complelaly and fully in
further imenviews. Ho fealz ha is innocant of any wrong doing and upon his release would like fo pursue a livelihood
in agricullural science samawhera in (he United Kingdom, Europe of aven the USA. He has no plans to raturn lo

i P P e S B R e S S N O O S O T THE P RO R - BT —
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4, REMARKS (Continued)
monetary business once he is neleosed,

H#HHrBARRE provided no additional information al this fime and the inlerview was concluded,

PAGE 2 OF 2 PAGES
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UNITED STATES DISTRICT COURT
FOR THE DISTRICT OF COLUMBIA

MOHAMMED SOLIMAN BARRE,
Petitioner,
Vv Ciwvil Action No, OB-CWV-1153(HHE)

GEORGE W. BUSH,
President of the United Stales, of af |

Respondents

ISN 760 SIR (I'ebruary 17, 2006)
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SUMMARY INTERROGATION REFORT:

“+HFSUBRIECT: 1SN USOMR-000760DP, (MOHAMEDOU OULD SALAHI)) WAS BORN
ON

I 0 /D CLAIMS MAURITANIA CITIZENSHIP.
l Wﬁﬂt_:n-m-:.-ﬂ.w.'f|N'J'ummn;m-m (MOHAMEDOU OULD

| FOR 2 HOURS AND 0 MINUTES
CONDUCTED IN
ENGLISH USING NO LINGUIST AS AN INTERPRETER
BECAUSE HE
PUT IN A REQUEST TO SEE THEM EARLIER IN THE DAY. REGULAR
INTERROGATOR WAS
ABSENT. MOST OF THE SESSION INVOLVED TEAM LISTENING TO DETAINEE'S
COMPLATNTS
AT THE END OF THE SESSION, TEAM GAVE
DETAINEE A LIST
OF PHOTOGRPAHS OF OTHER DETAINEES, AND ASKED HIM TO PROVIDE
[INFORMATION ON THEM.
DETAINEE DID SO THE FOLLOWING WEEE.

2 {G#NEr APPROACH USED: DIRECT. §
3. 454345 EFFECTIVENESS OF APPROACH B
15 | S

THE INTERROGATION WAS

EAaM VISITED DETAINEE

ERATION/KNOWLEDGEABILITY/TRUTHFULNESS/EXPLOITED:

RECOMMENDLEL 0AcH FOR NEXT MEETING:

6, LA SUMMARY OF INFORMATION (ENSURE ANY INTELLIGENCE RESULTS IN
AN 1IR):

THE FOLLOWING TEXT (EXCEPT WHERE INDICATED OTHERWISE IM
PARENTHESIS) WAS WRITTED

BY 760:

FTASK: FOLLOWING PICTURES ARE TO BE REVIEWED, AND INTEL 1S PROVIDED IN
CASE
AVAILABLI

ANSWER
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TO SIMPLIFY, | NUMBER THE PICTURES | THROU 9. THIS REPORT CAN BE ONLY
UNDERSTOOD
WHEN COMBINED WITH THE PICTURES WITH THEIR ASSIGNED NUMBERS.

PICTURE | (FIELD NOTE: PHOTO DEPICTED BARRE, MOHAMMED SULAYMON
(US9S0-0005670FP))

FIRST CONTACT: JAN / FEB 1992 IN AQ ARTILLERY AND PREPS CAMP, THEMN
BETWEEN KHOST
AND GARDIZ. THE PLACE IS CALLED JIHAD WAL,

WHEN I SAW ABDULLAH AL SOMALI (THAT WAS THE NAME, BY WHICH HE WENT
BACK THEN IN

1992) IN DELTA CAMP EARLY 2003, | KNEW I HAD SEEN THAT GUY SOMEWHERE
BEFORE, BUT

I COULDN'T TELL. SOON THEREAFTER, | REMEMBERED EVERYTHING. |
INNOCENTLY GREETED

HIM WITH THE NAME I KNEW HIM BY, BUT HE WAS UNCOMFORTABLE. MAYBE,
B/CI

RECOGNIZED HIM, OR B/C HE GOES BY ANOTHER NAME IN GTMO, OR BOTH.
HOWEVER, THERE

WAS NOTHING TO DO ABOUT US KNOWING EACH OTHER, THE QUESTION THAT
REMAINED,

HOWEVER, WAS, HOW MUCH INTELS WAS EITHER GOING TO PROVIDE ABOUT
HIS AQUAINTANCE.

IN THE BEST CASE NONE. WE DIDN'T NEED TO TELL EACH OTHER TO REMAIN
SILENT, BUT

OF COURSE, THERE WAS NO NEED FOR THAT. WE BOTH KNEW BETTER THAN
OPENING MORE

QUESTIONS FOR EACH OTHER. IT WAS RELATIVELY SIMPLE B/C THERE WAS
REALLY NOTHING

THAT SEEMED TO LINK EITHER TO THE OTHER, SO INTERROGATORS NEVER
ASKED ANY OF US

ABOUT THE OTHER. HADN'T [ FREELY DECIDED TO COOPERATE, THERE WOULD
HAVE BEEN NO

OTHER VERSION OF ABDULLAH'S STORY BUT WHAT HE CLAIMED.

| WAS THE PART WITH THE LEAST FEAR. OBVIOUSLY, | ALREADY TOLD THE
AMERICANS THAT

1 HAVE BEEN IN AF. AND ABDULLAI WOULD NOT SAY MORE THAN THAT, WHEN
HE DECIDES TO

COOPERATE, BIG DEAL! AFTER ALL, IN MY CASE THE AMERICANS WERE GOING
FOR A

BIGGER PACKAGE, INVOLVING ME, AT LEAST, IN BOTH MILLENNIUM PLOT AND
911 ATTACK.

UNCLASSIFIED//FOR PUBLIC RELEASE



Case 1:08-cv-013(?ﬁé?l_%ls SR?EWE%I%%%%L@%?E?.‘E&%F:A Page 20 of 84

ON THE OTHER HAND, ABDULLAH AL SOMALI HAD, SUPPOSEDLY NEVER BEEN
IN AF,

THE TRUE STORY

IN JAN 1992, WHEN MY MILITARY LEADER-EMIR 1Z EL DIN AL BAHRAINI SENT ME
TO THE

PREPS CAMP NEAR KHOST, THERE | SAW THE GUY THE FIRST TIME. PLS, REFER
TO MY

FEARLIER WRTINGS ABOUT THAT CAMP, AND THE TYPE OF TRAINING THE
ATTENDANTS

RECEIVED. AT THAT CAMP [ SAW ABDULLAH AL SOMALI FOR THE FIRST TIME,
AMONG THE

OTHERS. ABDULLAH WAS VERY SICK. | THINK HIS MALARYA WAS ACTING UP. |
MEAN HE

HARDLY LEFT THE BED. HE RECOVERED ONLY WHEN WE LEFT THE PLACE TO
SIEGE AROUND

GARDIZ. BACK THEN, ABDULLAH DIDN'T SPEAK ARABIC AS WELL A5 HE DOES
MNOW, HE SPOKE

WITH A HEAVY AFRICAN ACCENT. I EVEN REMEMBER THE YOUNGER. MUIJS
LAUGHING AT THE

WAY HE SPOKE. | DIDN'T B/C I WAS USED TO ALL KIND OF FOREIGNERS
SPEAKING ARABIC,

INCLUDING BLACK AFRICANS IN MY COUNTRY. ABDULLAH WAS NOT
TALKATIVE, IIE ALWAYS

MINDED HIS OWN BUSINESS. MAYBE HE FELT BEING LFT ON THE MARGIN B/C OF
HIS ACCENT

OR STRANGENESS. OR MAYBE, THAT IS THE WAY ABDULLAH IS. | HARDLY, IF
EVER, TALKED

TO HIM, AND VICE VERSA, THOUGH, WE HAD BEEN ASSIGNED TO THE SAME
PLACES DURING

MY LAST TRIP TO AF IN 1992. FEB 1992, WE MOVED FROM THE PREPS CAMP TO
ANOTHER

PLACE WHERE THE KUWAITI COMMANDER ASSIGNED THE MUJS TO DIFFERENT
TASKS (MAYBE

ISN# 551), ONCE MORE, ABDULLAH AND I WERE ASSIGNED TO THE ARTILLERY,
TO ASSIST

THE FIRST LINE. NOW ABDULLAH LOOKED SOMEWHAT BETTER, BUT HE STILL
DIDN'T SPEAK

TO ANYBODY. | DIDN'T DISREGARD HIM FOR THAT REASON, IN CONTRARY; |
THINK HEIS A

POLITE GENTLEMAN.

WHEN | LEFT GARDIZ AROUND END FEB WITH MY FRIEND ABU IBRAHIM AL
MAURITANI, |

HAVE NEVER SEEN OR HEARD OF ABDULLAH AL SOMALI UNTIL ARRIVED AT
GTMO DELTA CAMP,
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AS 1 MENTIONED BEFORE.
FOR FURTHER DETAIL, READ FRTHER, PLS,

ABDULLAH'S SIDE OF THE STORY

ABDULLAH WOULD LIKE TO SELL HIMSELF AS A WAR REFUGEE TO PK. WHEN
THE WAR BROKE

OUT IN SOMALIA IN EARLY 90'S ABDULLAH FLED WITH HIS FATHER- AND
BROTHER-IN-LAW

TO PK UNDER THE UN REFUGEE PROGRAM. HIS FATHER-IN-LAW TOOK A JOB AS
AN ARABIC

TEATCHER FOR A KUWAITI RELIEF ORGANIZATION CALLED (LAINAT Al BIRR.
ISNTIT? OR

SOMETHING LIKE THAT). ABDULLAH PROBABLY SAID HE HAD BEEN WORKING
FOR THE SAME

ORGANIZATION. ABDULLAH HAS SUPPOSEDLY NEVER HIT THE AFGHANI
GROUND. IN THE BLOCK

I WENT "YOU HAVEN'T BEEN IN AF. HAVE YOU?", "NO, 1 HAVEN'T" HE ANSWERED.
THUS, |

KNEW WHAT TO SAY IF ASKED. HE HAS BEEN LIVING AND WORKING, WITH THE
REST OF HIS

FAMILY IM PESHAWAR.

THE SCATTERING PILE OF PUZZLES

ABDULLAH'S STORY HAS SOME TRUTH INTO IT, BUT I'T'S JUST INCOMPLETE, AND
MAYBE

INACCURATE.

ACCORDING TO ISN#005 ABDULLAH'S BROTHER-IN-LAW (IN THE SENSE OF
MARRYING THE

SISTER OF HIS WIFE) WAS WORKING FOR ISN #005 IN AL WAFA ORGANIZATION
AND HE

MANAGED TO FLEE TO, MAYBE, SA THROUGH IRAN, LIKE MOST OF THE MUJS
DURING THE US

RAIDS IN LATE 2001 / EARLY 2002. HIS OTHER BROTHER-IN-LAW (SON OF PICTURE
it2

Sl}CCEEl}El} TO DODGE THE AMERICAN CAPTURE, AS ONE OF HIS SUDANESE
FRIENDS SAID

(ABU ABDULLAH ISN# 7107). | HAVE NO INFORMATION WHERE THE SON FOUND
SHELTER. PK,

IRAN, OR SA. I RATHER SUGGEST SA, SINCE THE TIES OF THE FAMILY WITH THE
SAUDIS

WERE STRONG.

SN #005 SEEMED TO KNOW THE FAMILY VERY WELL. IN THE CAMP ABDULLAH
AND HIS
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FATHER-IN-LAW WERE TREATED RELATIVELY BETTTER THAN MOST OF THE
DETAINEES, AND

ALWAYS KEPT NEXT TO EACH OTHER. THE TRADITIONAL EVIL HIDES INSIDE A
YOUNG ARAB

MUSLIM. IN THE MEANTIME, | HAVE BEEN FUCKED UP, AS THE GUARDS PUT IT.
THE

TREATMENT OF DETAINEES WAS NOT A FUNCTION OF THEIR
FORTHCOMINGNESS, OR THEIR

INVOLVEMNTS, NOTHING LIKE THAT. THE MORE THE GOV'T KNEW ABOUT YOU,
THE MORE

THEORIES IT BUILT, HENCE, YOUR TREATMENT GETS WORSE. HOWEVER, | AM
HAPPY FOR THE

GOOD TREATMENT OF THE OLD GUY. I DON'T KNOW HIM, BUT I HAVE A HUNCH
HE 1S AN

HONEST PERSON. YOU CAN HARDLY BLAME HIM FOR TRYING TO PROTECT HIS
FAMILY.

ABU ABDULLAH AL SUDANI TOLD ME THAT THE US GOV'T WAS DESPERATELY
LOOKING FOR THE

SON.

IS ABDULLAH AQ?

WELL, HE IS MORE THAN LIKELY, GIVEN THE CIRCUMSTANCES | MENTIONED
BEFORE. 1 AM

ALMOST SURE. BIG DEAL! THERE IS HARDLY A MUJ WHO HASN'T JOINED AQ, AT
LEAST, FOR

SOME TIME. THEY JUST WERE THE STRONGEST, MOST ORGANIZED COMPANY ON
THE FIELID.

ADMITTEDLY, ABU ABDULLAH WAS IN SOMALIA DURING THE WAR AGAINST

THE US, AND 50
WAS AQ. AND THAT AT TIME WHEN ABDULLAH HAD HAD CONTACT WITH AQ.

HOW DEEP WAS HE
[NVOLVED WITH AQ? | DON'T KNOW, WHAT DID HE DO FOR THEM? NO CLUE. BUT

UBL SPOKE
PROUDLY ABOUT THE DEFEAT OF THE US IN SOMALIA, WHICH IMPLIED THE

PRESENCE OF AQ
DURING THE WAR.

PICTURE 2 (FIELD NOTE: PHOTO DEPICTED BOUDELLAA, EL HAJ OMAR (US4AG-
010006DP))

HAJl AL BUSNI AL JAZAIRI ISN# 10006-57

[ MET HIM FIRST, WHEN WE LIVED NOT FAR FROM EACH OTHER M
WITH TWO

UNCLASSIFIED//FOR PUBLIC RELEASE



Case 108-0HOL{SRGE QIEERIAMS FAAURELe Poge 22 of

OTHER ALGERIAN-BOSNIAN FELLOWS; MUSTAFA AND ABU ..... (ISN #10001). ALL
THREE OF

THEM WERE VIGILANT. THEY HAVE BEEN DISTANCED THEM FROM ANYTHING
THAT HAS

ANYTHING TO DO WITH JIHAD. THEY HAVE MAINTAINED ONE SINGLE STORY;
"WE LIVE

PEACEFULLY, AND LAW-OBEDIENTLY IN BOSNIA AND HERZEGOVINA, AND
WORKING WITH

SETTLING RELIEF ORGANIZATIONS, UAE RED CRESCENT AND THE OTHERS. LS
CAPTURED US

FOR THEY THOUGHT WE WERE GOING TO ATTACK THE US EMBASSY", | SPOKE
MOST OF THE

TIME WITH MUSTAFA (ISN # 10004}, WHO EXPLAINED TO ME THEIR STORY. WE
COULD

RELATE TO EACH OTHER FOR DIFFERENT REASONS; HE IS A COMPUTER
ENGINEER SAME AGE

AS 1, ... MUSTFA TOLD ME THAT ISN#10003 THROUGH 1006 KNEW EACH OTHERS,
BUT HE

DIDN'T KNOW EITHER I1SN# 10001 OR 10002, THOUGH HE HEARD OF ISN#10002 B/C
HE WAS

WIDELY KNOWN AS A SHEIKH, BUT | WILL COME TO THAT LATER INSHAALLAH.
HAJI IS MARRIED WITH TWO LADIES, ONE OF WHOM 15 TURKISH. | BELIEVED THE
STORY AS

THEY RECOUNTED IT, | HAD NO REASON NOT TO. THEY ALWAYS LIKED TO TALK
TO ME B/C

WE COME FROM ALMOST THE SAME SPOT, AND WE SHARE THE KNOWLEDGE OF
THE WESTERN

CULTURE. MANY BOSNIAN PEOPLE IMMIGRATED TO GERMANY SEEKING FOR A
JOB AND A

BETTER LIFE. THUS, | HAVE AN IDEA ABOUT THE YOG FOLKS

OTHER FACORS COME INTO PLAY

_WHEN PICTURE 5 ARRIVED AROUND FEB / MAR 2003 AND MOVED (I

EXTTO :
SARNED MORE. ONE DAY, ISN# 550 ASKED ME TO PASS A MESSAGE 'I'G!

HE |
-SSAGE CAME FROM TH L-'{THE SENDERS WERE

HAJ] AND ISN# ;

10001, AND THEY ASKED PIC 5 NOT TO TALK ABOUT THEM. 1 PASSED THE
MESSGAE, BUT

PIC 5 FELT UNCOMFORTABEL. HE TOLD ME THAT HE SAW THEM IN PK OR AF,
AND THAT

SOONER OR LATER, THE US WOULD KNOW ABOUT IT. "WELL, IF THEY DON']
WANT ME TO

UNCLASSIFIED//FOR PUBLIC RELEASE



Case 110801 OLSIRGL IEHTEN AR RIBIRRLES Paoe 26 of

TALK 1 WOULDN'T, BUT THEY'RE FOOLS" HE CONCLUDED. SINCE THEN 1 KNEW
THERE WAS

MORE TO THE STORY THAN WHAT THEY TOLD ME. BUT WHAT THEY DID IN PK ,
AF OR BOSNIA

| DON'T KNOW.

WHEN 1 KNEW HAII, HE WAS A VEY LOW-LEVEL DETAINEE; HE HARDLY HAD
BEEN TAKEN TO

THE INTERROGATION,

PICTURE 3 (FIELD NOTE: PHOTO DEPICTED ABDALLAH, MUHAMED HUSSEIN
(USSS0G-0007041DP))

ABDULLAHI AL SOMALI'S FATHER-IN-LAW, HE IS A VERY QUIET AND
RESPECTFUL

GENTLEMAN. 1 SAW HIM THE FRIST TIME IN AUGUST 2002, WHEN WE WERE
TRANFERRED FROM

BAGRAM TO GTMO. HE WAS NOT VERY TALKATIVE, BUT HIS COLLEAGUE AND
FORMER BOSS ABU

AYMAN AL SUDANI TOLD ME THAT HE WAS AN ARABIC TEACHER AT THE
KUWAITI RELEIF

ORGANIZATION IN PESHAWAR. REFER TO PIC 1 TO HAVE MORE INFORMATION.

PICTURE 4 (FIELD NOTE: PHOTO DEPICTED LAHMAR, SABIR MAHFOUZ (US4AG-
010002DF))

THEY CALL HIM SHEIKH SABER. | HEARD ABOUT HIM FROM THE OTHER THREE

BOSNIANS, AND .
ISN #005, WHO USED TO BE HIS NEIGHBOR. FINALLY 1 GOT T SEE HiM ON

%‘HRDU JUNE 2003. HE WAS FAR FROM MY CELL, AND THAT WAS JUST
FINE. PEOPLE
HAVE BEEN ASKING HIM TO ISSUING FATWAS, WHICH HE DID. HE ATTENDED
THE 1SLAMIC

UNIVERSITY IN MEDINA / SA, AND BECAME WHAT HE 18. SH. SABER MOVED TO
BOSNIA AND
HAS BEEN WORKING FOR A RELIEF ORGANIZATION- MAYBE A SAUDI ONE.

FORGOT THE 3

NAME. SH. SABER WAS SEEH;&S A HIGH-LEVEL PERSON, BUT
HE DIDNT :

COMPLY,

PICTURE 5 (FIELD NOTE: PHOTO DEPICTED AMEUR, MAMMAR (USSAG-000939DP))

THEY CALL HIM ABU MOHAMED AL JAZAIR], FRIEND OF DR. MOHAMED AL
JAZAIR] AND HE
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SEEMED TO HAVE A GREAT KNOWLEDGE ABOUT THE ALGERIAN COMMUNITY IN
PK AND AF. HE

MOST LIKELY HAS A SON CALLED MOHAMED, THUS HIS KUNYA. ABU MOHAMED
TOLD ME THAT

HE WAS COOPERATING WITH HIS INTERROGATORS FOR HE FEARED NO CRIMES
BEING PINNED

ON HIM. HE SEEMED TO BE A MODERATE MUSLIM. ABU MOHAMED
ENCOURAGED ME TO

COOPERATE. I SAW IN HIM MY OLDER BROTHER, AND HE QUALIFIES.

[ DON'T THINK THAT HE WAS TOO MUCH INTO THE WHOLE TERRORIST WORK, AT
LEAST, THAT

WHAT HE SAID. BUT HE HAS A VALUABLE KNOWLEDGE ABOUT THE ARABS IN
PK AND AF.

WHILE IN PESHAWAR ABU MOHAMED HAS BEEN WORKING AS FREE-LANCE
COMUTER TECHNICIAN.

PICTURE & (FIELD NOTE: PHOTO DEPICTED FEGHOUL, ABDULLI (US9AG-
000292D0P))

HE LOOKS ALGERIAN, BUT HE DOESN'T RING ANY BELL.

PICTURE 7 (FIELD NOTE: PHOTO DEPICTED FEGHOUL, ABDULLI (US9AG-
000292D1))

SAME AS PIC 6

PICTURE 8 (FIELD NOTE: PHOTO DEPICTED LABED, AHMED BIN KADDOUR
(US9AG-000703DP))

ISN # 703, THEY CALL HIM ABU MESSAOUD AL JAZAIRL | WROTE ABOUT HIM A
REPORT,

PLS REFER TO IT. SHOULD YOU FAIL TO FIND IT, | AM GOING TO WRITE YOU
WHAT I KNOW

ABOUT HIM,

PICTURE 9 (FIELD NOTE: PHOTO DEPICTED ADIL HASSAN HAMED (U5950-
000940DF))

| SAW HIM FOR THE FIRST TIME, WHEN HE MOVED 'mnouwn
APRIL 2003. ABU

MOHAMED TOLD ME BEING HIS NEIGHBOR AND BEST FRIEND. HE WAS THE BOSS
OF THE ORG

AL NUDWA AL ALAMIYA LI SHABAB AL ISLAMI - THE INTERNATIOANL SEMINAR
OF THE

[SLAMIC YOUTH. 1 KNEW ABOUT THIS ORG SINCE 1988 WHEN A HIGH-RANKING
GENTLEMAN

e e e e ey e N
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VISITED US WHILE CAMPING IN NKC. THE ORG HELPS THE ISLAMIC MOV'TS
AROUND THE

WORLD. DURING JIHAD THEY WERE HELPING IN RECRUITMENT AND PORVIDING
INFROMATION

MATERIAL FOR THE INTERSTEES.

BUT I DONT KNOW THE GUY IN PERSON

T 45AH-COLLECTORS COMMENTS: NORNI:
B, #===POC FOR THIS MEMORANDUM IS

I'F GTMO.

SIR#14043
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UNITED STATES DISTRICT COURT
FOR THE DISTRICT OF COLUMBIA

MOHAMMED SOLIMAN BARRE,
Petitioner,

V. Civil Action Mo, 08-CV-1 153(TTHE)

GEORGE W. BUSH,
President of the United States, e ol ,

Respondents.

ISN 567 SIR (March 15, 2003)
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SUMMARY INTERROGATION REPORT:

—Trrrr SUBJ 't I8N USSS50-0CO05670P, ((BARRE)) HDHAM:
WHO CLAIMS SOMALIA CITIZEMSHIP.

0 SULAYMON IS A 40-YR-0LD

1, =877 SUMMARY :
{BARRE) ] MOHAMMED SULA
] NTERI P

AN TNTERPRETER.

TToNR l INTERROGATED
0 FOR & HOURS AWND 0O MINUTES. THE
{DUCTED IN ARABIC - MODERN STANDARD, USING DOD LINGUIS

£ . ohialeldiides [0 PHOACH UEED: “EMO

TIONAL LOVE OF FRMILYS
W PE AT BT R ;

-

3. O Ei
OUR |

APPROACH: WHEN DETAINEE ﬂun3 FIRST STARTED
ED THAT HE HAS HOT PRAYED. AT THIS TIME 1T WAS
F ZHAYEH 50 THAT HE HMAY 2URIFY HIMSELF. OMNCE
WAS READY TO TALK. DETAINEE WAS MADE AWARE THA'
ALREADY ASKED WILL RE ASKED AGAIN IN ORDER TO
GAPS AND RENCES. AT THIS TIME DETAIMEE STATED THAT HE HAS
HARS NOWH TO GO. IT WAS THEN EXPLAINED TO DETAMAINEE T THE
INTERVIEW WAS GOING TO ENTAIL FOR THAT SESSIONM. IHT TNTE
DETAINEE BEGAMN A REVERSE TIMELIHNE FROM THE POINT = T WH
SOMOLIA WITH HIS FAMILY IN DRDER TO VERIFY PAST N THAT WIS
FILE

HROCATOR AND
HE LIVED IN
IN HIS

.

- "OR NEXT MEETING: JNT.HUE WITH THE DIRECT
APPROACH TIGHNAL LOVE OF FAMILY DETAINEE SEEMS VERY AWNXKIOUS TO CONTINDE
WITH THE IW IEWS

b. =yl SIMMARY OF ITWNFORMATION [EMSURE ANY INTELLIGEKZE RESULTS IN AN IIR):
A.HMONEY TRAHSFERS. DAHABSHIL WAS A COMPANY DETAINEE WAS WORKING FOR BEFOHE
BEING CAPTURED. ‘THE DAHABSHIL WAS A LEGAL COMPANY WITH IN THE UNITED
BTATES, AUSBTRALIA, ARD IN EURDEE THE HMAIN OFFICES ARE EiSh, S0MOLIA.
DETAITMEE STARTED A BRANCH OFFICE IK NIS5 RESIDENCE IN BLOCK IN KARACHL,
PAKISTAN EVEN THOUGH IT WAS ILLEGAL DETAINEE BTATED THAT WORKING SMALL JOBS
HASH'T ENOUGH TO LIVE OFF AND MOST OF THE OTHER JOBS HE PID WERE TEMPORARY OR
BEABONAL., DETAI : WORKED OUT OF HI1S HOME. PECPLE CALLED DETAINEE OR SHOWED UE
AT HI5S RESIDEMCE. MOST OF DETAINEE'S CLTIENTS WERE SOMALIS SE » MONEY TO
FHETR CHILDREM AT COLLEGE WHEN PEOPLE WANTED TO SEND MONEY TO SOMOLIA OR
ELSEWHERE THEY HANOED OVER THE MOREY AND FILLED OUT A FORM WHICH IH TURN WAS
FRYE ‘0 THE HEADQUARTERS IN SOMOLIA STATING THE AMOUNT, RECEIVING PERBON'S
NAME, AND THE ADDRESS RECEIVING THE MONEY. THE DETAINEE KE?T THE MHONEY HE
CIEVED A FAX FROM SOME OTHER BRANCH OFFICE THAT WANTED TQ

RECEIVED IN CASE HE REC

HAVE MONEY DELIVERED TO SOMEOME IN PAKISTAM DETAINEE CHARGED A COMMISSION OF
THREE TO FIVE PCRCENT FOR EVERY TRAMSACTION. DETAINEE HIRED TWO DIFERRENT
STUDERTSB. THE FIRST BTUDENT WAS ADUD-AL RASHEED [(CATDID)) OR [ (AR'DEED}). WHEHW
CATDID QUIT DUE TO ETUDIES DETRIMEE HIRED FAISA ! (DAHIR}). THE STUDENTS WERE

'ARYED 100 TO 120 DMILLARS A MOUNTH, SOHETIMES MORE

FA

IEETING WITH SHAKIR:
1= HE WAS FOR 20, O0(

LARGE TRANSACTIONS FOR | (SHAKIE))
WAS FOR 5,000 USD. A MAN WAMED

THOD

lor T

; P -
i sl T Lol ¥ e - L
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UNCLASSIFIED//FOR PUBLIC RELEASE



Case 106-0HOL{5RGE DIEERI A FASAURERLe Poge 20 of

¢« &

‘% IE MOGADLSHU, SOMOLIA (KEI}) WAS THE RECTIPIENT. SHAKIR CONTACTED
T LI: PHOHE ON BOTH OCCASSIONS. ON THE FIRST OUCASSION SHAKIR
REQUESTED TO MEET IN A MOSQUE TO DISCUSS THE HANDLING OF THE TRANSACTIONS. DN

BOTH QCCAEIONE SHAKIR CAME OM FOOT TO DETAINEE'S HOUSE To DELIVER 100 UsSD IM
BILLS WRAPPED IN DROWN PAPER.

C.DETAINEE MEVER NEARD OF JIHAD AGAINST THE UNITED STATES, GREAT BRITAIN, ITALY,
AUSTRALIA, FRANCE, GERMANY OR ANY OTHER COUNTRIES: DETARINEE HEVER HEARD OF
ANYTHING OF THE SORT. (DETAIMNEE COMMENT - - IF I KMER THEN THAT 1 WOULD BE
SITTING HERE IN FRONT OF THE AMERICANS BECAUSE OF SOME SMALL MOMEY TRAMNSFER THEM
1 WOULD HRAVE WEVER ENTERED INTO THAT TYPE OF BUISMESS) .

D.DETAINEE NEVER HEARRD OF ANY AL QAIDA METWORKS WITHIN SOMOLIA OR KARACHI,
PAKISTAN.

E.DETAINEE HAD RO KNOWLEDGE OF WOMEN FIGHTIMG JIHAD OR FOR AL QARIDA.

F.DETAINEE HAD NO ENOWLEDGE OF MARTTIME TRANSPORTION OF MERCHANDISE OR OTHER
HMARITIME OPERATIONS

5. DETAINEE HAD NO BNOWLEDGE OF HOW ISLAMIC ORGANIZATIONS MOVE FUNDS UNTIL HE WAS
DETAINED BY THE PAKISTANIS. THE PAHISTANIS INFORMED DETAINEE THAT HE WAS HELFPING
AL WAFA WITH TLLEGAL MONEY TRANSACTIONS. [DETAIMEE COMMENT - - I'WE NEVER TO MY
KHOWLEDGE HELPED ANY ILLEGAL ORGANIZATION, ALL I TRIED TO DO IS MAKE SOME MONEY
80 THAT I CAN LIVE AND PROVIDE FOR MY WIFE AND MYSELF).

H. FERBOKNEL IN THE UNITED STATES: Q 15 A SOMALI WHO ATTAINED
URITED WATIONS REFUOGEE STATUS AND CAME TO THE LNITED STATES AROUND 1999 OR 2000.
DETAINEE DIG NOT KNOW WHERE IN THE UNITED STATES WhS. (DETAIREE COMMENT
HE CARME TO THE 0.5. WITH REFUGEE CARD HUMBER, 50 I AM SURE YOU CAN FIND HIM

THROUGH THAT). (FIELD COMMENT - DETAINEE STATED HOST S0MALIS WHO 50 UGEE
STATUS WENT TO THE URITED MATIORS OFFICE IN PAKISTAK]. DETAINEE IN

PAKISTAN muuﬁwm STUDYY : 1), IN THE U.S. Lo
OFTEN SEND MONEY TO HIS BROTHER (HFI] IN PREIEST

A5
ATTENDING COLLEGE.

I.CLARIFICATI T
CONFISCATEDR BY

1. ALJAREERA.NET: THIS WEASITE IS A PLACE WHERE ARABS OF ANY BACKGROUND CAM SPEAK
OPENLY AND STATE THEIR OPINIONS. THIS WAS WHERE DETAINEE WOULD USUALLY GO TO
FIND OUT WHAT WhS GOING ON IN THE WORLO. (FIELD COMMENT - - THIS WEBSITE IS THE
ARAD EQUIVALENT OF CHN). PEOPLE ALWAYS SPOKE THEIR MINDS AT ALSAREERA.HET
SAYING WHY 18 U.85. DOING THIS OR THAT BUT DETAINEE HEVER HERAD ANYTHING ABOUT
JIAARD OR RECRUITHENT HERE.

2. HOTHAIL.COM: HOTMAIL WAS USED IN ORDER TO COMMURICATE WITH THE MAIN
DHASSHIBIL OFFICES IN HARGEISA, SOMALIA. DETAIHMEE'S USER NAME WAS DSHILPH.
DETAIMEE COULD NOT REMEMBER HIS PASSWORD SINCE IT WAS A LONG TIME AGO.

52 THIS SITE WAS ARABS ONLINE COMMUNITY TO TALK WITH OTHEH AHANS.
RBETARINEE USED IT TO FIRND OUT WHAT WAE GOING ON IM THE ARAR COMMURITY. BETAINEE
DOES NOT RECALLING USING uv::-:m.

4.USA.NET; DETAINEL OFTEN LOOKED FOR FREE E-MAIL DASED WED SITES THAT OFFERED
FREE WEB CALLS. HOWEVER DETAINEE DOES HOT REMEMBEH USING THAT WEBSITE.

"’ i J
L CAL b A

T

~4
—

L
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5.YAHOO.COM: DETATHEE OFTEN LOOKED FOR FREE E-MATL BASED WER SITES THAT QFFERED
FREE WEB CALLS. [OWEVER DETAINEE DOES NOT HEMEMBER USING THAT WEBSITE.

b .GERRYSFAX . COM DETAINEE USE THIS WEBSITE IN PAKISTAN. DETAINEE BECAUSE IT
WAS CHEAPER TO SEND A FAX VIA INTERNET HATHER THAN THROUGH THE PHONE LIME.
(FIELD COMMENT = PREVIOUS MFR'S MENTIONED DETAINEE USED THIS WEBSITE MORE THAN
ANY OF THE OTHER WEBSITES.)

1,0THER WEBSITES: DETAINEE USED THE FOLLOWING WEBSITES IN ORDER TO DIAL FHEE
CALLS. (RETAINEE COMMERT - - SOME OF THESE WEB BSITES SOMETIMES OFFER FREE WEB
CALLS OF TWO OR THREE MINUTES 50 THAT IS WHY I LOOK AT THESE WEB SI1TES).

+ RIALPAD- AN AMERICAN COMPANY THAT OFFERS FREZ INTERRET CALLS.
.EASYDIAL

« FREECALL UK

LGORCALL

+ HOTELEFPHONE

MEDITARING TALK

+NET2PHONE

. PALTALK

» FHONEHDG

. PHOMEFREE

+SOMALITALK (S5EE COLLECTORS COMMENTS)
 TALKCTITY

- TALEWAVE

+ PC=TO~ PHONE

I

A.ABDIRASHID ((AIDED)})}: AIDED WAS ABUD-AL ([DEED)), WHO WAS THE FIRST PERSONH
THAT WORKED FOR DETAINEE TN ISLAM ABAD, PAKISTAN.

B.ABUL ((TAWAB)): TAWAR WAS DETAINEE'S BROTHER IN LAM.

C.ADDUL ((QADIR)): QADER WAS ABED ((ALOADER)), THE FIRST PERSON DETAINEE STAYED
WITH WHER DETAINEE ARRIVED IN EKARAMCHI, PAKISTAN.

D.ABU [ (SALMAN)): SALMAN WAS AN ISLAMIC TEACHER IN PAKISTAN WITH WHOM DETAINEE
SFOKE ONCE IN A WHLLE ABOUT ISLAMIC TEACHINGS.

E.AXMED [ (MAXAMED})}: (FIELD COMMERNT - - IN SOMALI THE LETTER X I5 ROUGHLY
EQUIVALENT TO THE LETTER H IN EWGLISH, THEREFORE AXMED | (MAKAMED)) 15 ACTUALLY
AHMED ((MAHAMED)). MAXAMED IS5 A SOMALI FROM THE ISSAX TRIBE WITH WHOM DETAINEE
STAYED WHILE LIVING IN ISLAM ABAD, PAKISTAN. MAXAMED WAS ATTENDING COLLEGE IN
PAKISTAN. MAXAMED TOLD DETAINEE ABOUT MARY AUTSNESS OPPORTUNITES IN HARACKI,
FARLISTAN.

EZEIMNL==ZO0T"TmoOaODE>

A

B.XADIJA C- ({AL TAWAMB)): AL TAWARAR IS5 DETAIMEE'S WIFE'S SLSTER.

5 DETAINEE'S WIFE. ALSO KNOWN AS SAFIA.

C.MOHAMED {(JAMA))}: JAMA 15 AL TAWARB'S HUSHBAND (FIELD COMMENT BOTH KADIJA
C- AL TAWARB AND MOHAMED JAMA LIVE IN CANROA). (HFI).

D.MUSTATA HASSAMN: HAGSAN WAS A SOMALL FROM ISSAK TRIBE WHO SOUGHT U.M. REFUGEE
STATUS AND TS5 NOW IN THE URITED STATES. (DESCRIBED ABOVE) .

E.SALAH ((HURUSEHI): HURDSEH WAS IN CHRRGE OF THE DANABSHIL OCFICE IN MELBOURNE,
AUSTRALIA. HURUSEH CALLED DETAIREE TO TELL UDETAINEE HURUSEH HAD A FRIEND BY THE

= r .t A Nl el A Y
Yy i WE T7FeT I
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NAME OF HAJ [(HFI) WHD WAS MOVING TO PAKISTAN, HUKRUSEH WANTED DETAINEE TO HELP
HAJ GET SITUATED IN PAKISTAM. DETAINEE AGREED TO (IELP. ODETAINEE HELPED MAJ GET
SITUATED HUOWEVER HAJ'S VISA EXPIRED. HAJ TRIED TO RENEW TT BUT PAKISTANMI
OFFICIALE REFUSED., HAJ LEFT PAKISTAN TO GO TO UAE ENROUTE TO SOMALIA). DETARINKEE
EXPLAIRED THAT MANY PEOPLE RMOVE TO PAKISTAN BECAUSE THE COST OF LIVIHG THERE IS8
CHEAPER AND THERE AHE HO WAHS.

F.lEMJAFAR, UMJAFAR WAS ANOTHER MAME FOR KADIJA AL TAWABE.

G.YUSUF ((DUALE)}: DUALE IS DETAIMEE'S COUSIN. DUALE IS A SOMALI PHARMACIST
WITH WHOM DETAIWEE USURLLY S5POKE. DETAINEE STATED DUARLE WOULD SOMETIMES CALL TO
SEE IF MEDRICINE WAS CHEAPER IN PAKISTAN THAN IT WAS IN SOMALIA. (DETAINEE
COMMENT = = 1 UBUALLY WROTE TQ HIM FROM HERE TN THE CAME BUT 1 DO NOT HKNOW IF
LETTERS EVER REARCHED HIM). (NFI).

7. =orrht™ COLLECTORS COMMENTS: WHEN DETAINEE WAS ASKED WHERE IK THE UNITED
ETATES MUSTAFA HASSAN MAY BE, DETAIMEE STATED HE DID NOT KNOW. HOWEVER, WHEN
CHECKING ON THE TYPE OF WEDSITES THAT THE DETAINEE VISITED SOMALITALK.COH HAD
MENTION OF MINNEAPOLIS, MIMNESOTA. MWILL SPEAK WITH DETAINEE IN MORE DETATL 1IN

REFERENCE MUSTAFA HASSAN.

8. <t POC FOR THIS HMEMOBANDUM IG 2,3 JTF
GTHO .
SIR¥ITHL
“SReRETTHOPERN—
1 * 23 4

;J r_f o
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LINITED STATES DISTRICT COURT
FOR THE DISTRICT OF COLUMBIA

MOHAMMED SOLIMAN BARRE, |
Petitioner,
1 Civil Action No, 08-CV-1153{HHK)

GEORGE W. BLISH,

Presicent of the U'nited States, ef af.,
|

Respondents.

ISN 691 SIR (June 6, 2002)
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SUMMARY INTERROGATION REPORT

weporr s (D
. I

ALIAB: NONE
NATIONALITY: YEMENI
AGE: 25

INTE
DTG START

DTG END:
LOCATION: BAGRAM DETENTION CENTER

e

LANGUAGE:

APPROACHES: DIRECT
MAPS USED: FAISALABAD, LAHORE (PAKISTAN)

KNOWLEDGE: TABLIGHI OPERATIONS IN PAKISTAN; ESPECIALLY USE OF
MOSQUES AS PROCESSING CENTERS. MISUSE OF TABLIGHT TRAVEL
ARRANGEMENTS BY THE YEMENIS THAT ARE NOT ASSOCIATED WITH THE
MOVEMENT,

TRAINING: NONE,

EDUCATION: HIGH SCHOOL,

TRAVEL: YEMEN - PAKISTAN.

MILITARY EXPERTENCE: NONE.

OCCUPATION: FARMER; STUDENT.
PRYSICAL CONDITION: FAIR. - I’
BAGRAM DETAINEE G HEREINAFTER REFERRED TO AS -SUBJECT).

PaGE_[ OF

—EET R B s 1
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SUMMARY: THE FOCUS OF THIS INTERROGATION WAS TO GATHER
INFORMATION ON HOW THE PAKISTANI EMBASSY IS DEALING WITH YEMENIS
Eﬂ USE TABLIGHI AS COVER FOR OBTAINING VISAS. SUBJBCT HAD APFLIED
PAKISTANI VISA (CLAIMING THAT HE WAS ON TAKLIGHT MIBSION) TWICE,
AND BOTH TIMES THE APPLICATIONS WERE REIBCTED. THE REASON FOR
REFUSAL WAS THAT MANY YEMENIS (SOME OF THEM POTENTIAL TERRORETS)
WHRE USING TABLIGHI AS A COVER TO BASILY OBTAIN PAKISTANI ENTRANCE
VIHAE, AND TO GET AIRPLANE TICKETS AT DISCOUNT RATES. THE YEMENI
GOVERNMENT SUBSIDIES AIRFARES FOR CHARITY RELIGIOUS ORGANIZATIONS.
AFTER THOSE TWO UNSUCCESSFUL ATTEMPTS, SUBJBCT HAD TURNED TO

STATEMENT THAT SUPPFORTED THE REASON FOR THE TRIP, PROVING THAT
SUBJECT'S INTENTIONS WHERE GENUINE. WITH THAT STATEMENT, SUBIBECT HAD
APPLIED FOR THE VISA AGAIN, AND HIS WIRH WAS GRANTRD. RATHER THAN
BUYING TICKETS HIMSELF, SUBJECT GAYE THE MONEY TO IMAM, WHO LATER
PURCHASED THE TICKETS AND A DISCOUNT RATE.,

THE DESCRIPTION OF SUBJECT'S TRIP TO KARACHI (PK) CONTRADICTS, IN
SOME PARTS, HIS PREVIOUS STATEMENTS (SEE SIR 196-01-0526), ORIGINALLY, HE
BAID THAT HE HAD TRAVELED WITH A GROUP OF YEMENI TABLIGHIS, AND
TABLIGHI REPRESENTATIVES IN KARACHI MET THE GROUP, AND THEN TOOK IT
TO THE MAKKI MOSQUE. THIS TIME, HE INSISTS THAT HE TRAVELED ALONE,
AND HE WAS THE ONLY ONE FROM THAT FLIGHT THE TABLIGHI MET IN
KARACHI, AND THEN TOOK HIM TO THE MAKXI MOSQUE,

ACCORDING TO SUBJECT, THE MAEXI MOSQUE IS OFFICIAL TABLIGHI
ESTABLISHMENT IN KARACH!, WHICH ASSISTS THE NEWLY ARRIVED YEMENIS
(AND POSSIBLY ARABS FROM OTHER COUNTRIES) TO GET TO THEIR FINAL
DESTINATION - “MARKREZ, AL TABLIGHT™ IN RAYWAND, NEAR LAHORE, PK.
THOSE YEMENIS WHO WISH TO PARTICIPATE IN TABLIGHI MISSIONS, GET IN
CONTACT WITH LOCAL MOSQUES IN YEMEN AND GET HELP FROM IMAMS.
DURING THE FREPARATION PHASE OF THE TRIP, THE PROSPECTIVE
MISSIONARIES GET INSTRUCTIONS ON WHERE TO GO UPON ARRIVAL IN
KARACHI, PK. THE DESTINATION WOULD BE THE MAKKI MOSQUE. IF
SOMEBODY MBETS THEM AT THE AIRPORT, THEY WILL TAKE THE NEWLY
ARRIVED TO THE PLACE, IF NOT -~ THEY WILL FIND THEIR WAY TO THE MOSQUE.

IN ANY CASE, THE NEWCOMERS WOULD SPEND SEVERAL DAYS AT THE

AND THEN WOULD GO BY TRAIN OR BY BUS TO “MARKEZ AL
TABLIGHT™ IN RAYWAND (EMIR'S NAME 1§ ABD ((AL WAHHAB)). ONCE IN
RAYWAND, THE MISSIONARIES WOULD STUDY RELIGION AND PARTICIPATE IN
DIFFERENT ISLAMIC EDUCATIONAL PROGRAMS. SUBJECT SPENT 2 MONTHS
WITH A GROUP OF UP TO 10 TABLIGHIS IN THE SUBURBS OF LAHORE, AND
ANOTHER 2 MONTHS IN THE SUBURBS OF ISLAMABAD, CONDUCTING THEIR
MISSIONS, THOSE MISSIONS INCLUDED GOING FROM DOOR TO DOOR,
EXPLAINING AND SPREADING THE WORD OF THE PROPHET, AND INVITING
PEOPLE TO PARTICIPATE IN THE ISLAMIC STUDIES CONDUCTED AT THE DMO Exhibit [E: i
NEIGHBORHOOD MOSQURS, THOSE GROUP GATHERINGS WERE CALLED

PAGE E-"—EF;]L
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"TASHKIL", AND EACH GROUP OF ARAB TABLIGHIS HAD AN INTERPRETER, A
LOCAL PAKISTANI WHO SPOKE ARABIC, SUBJECT DID NOT OBSERVE ANY ANTI-
ARAB SENTIMENTS IN THE AREA, NOR DID HE NOTICE ANY POLICE
PERSECUTIONS OR DISCRIMINATION AGAINST ARABS,

AFTER CONDUCTING HIS TABLIGHI MISSIONS FOR 4 MONTHS, SUBJECT
REALIZED THAT HE HAD NOT REACHED HIS GOAL OF MASTERING HIS
KNOWLEDGE OF QORAN, AND WANTED TO DO MORE, AN UNIDENTIFIED
PAKISTANI TOLD HIM ABOUT AL SALAFIA UNIVERSITY IN FAISALABAD, WHICH
IS KNOWN FOR ITS INTENSIVE QORAN STUDIES THROUGHOUT THE COUNTRY.
WHEN SUBJECT ARRIVED TO AL SALAFIA, HE REALIZED THAT HE WAS TOO SICK
TO BE ABLE TO ATTEND CLASSES. HE SPENT ABOUT 2 HOURS THERE, THEN MET
ABDUL ((MADJIID)), A PAKISTANI WHO SUGGESTED THAT SUBIECT WOULD STAY
AT ISSA'S HOUSE - THE PLACE, WHERE ARABS USUALLY STAY. ABDUL MADIID
TOQK SUBJECT TO THE HOUSE (SAFE HOUSE) AND LEFT HIM THERE.

DURING HIS STAY AT THE SAFE HOUSE, SUBJECT HAD LEARNED THAT THE
OWNER'S NAME WAS ISSA, AND THAT ISSA WAS SOMEHOW RELATED TO AL
SALAFIA (ALTHOUGH HE DID NOT LIVE THERE). SUBJECT SAW ISSA ONLY TWO
TIMES AND HAD A BRIEF CHAT WITH HIM, BUT DID NOT KNOW MUCH ABOUT
THE MAN. THE ONLY PERSON WHO PERMANENTLY RESIDED AT THE SAFE
HOUSE WAS ((JTBRAN)), THE COOK. THE REST OF THE DWELLERS WERE MOSTLY
ARABS THAT WOULD COME AND GO, APPARENTLY NOBODY, INCLUDING ISSA,
HAD A LIST OF NAMES OR ANY TRACK OF THE PEOPLE WHO WERE AT THE SAFE
HOUSE AT ANY GIVEN TIME. THE ONLY NON-ARAB THAT SUBJECT RECALLED
STAYING AT THE SAFE HOUSE WAS AN UNIDENTIFIED RUSSIAN, SUBJECT
SHARED HIS ROOM WITH ANOTHER ILL MAN, ABDUL ((AZ1Z)).

SURIBCT HAS DENIED KNOWING ANYBODY WHO WENT, OR WAS GOING TO
AFGHANISTAN FOR TRAINING, NOR DID HE REMEMBER. ANYTHING RELATHD TO
TRAINING CAMP RECRIOTING. HE PLANNED ON STUDYING AT AL SALAFIA FOR
3-4 MONTHS (AFTER RECOVERY FROM HIS SICKNESS), AND GOING BACK HOME.
HIS ROUND-TRIP TICKET WAS GOOD FOR ONE YEAR.

ABSESSMENT: THE STORY SEEMS TO BE PRETTY MUCH TRUTHFUL, EXCEPT FOR
THE FACT THAT SUBJECT HAD NO IDEA ABOUT THE RECRUITING. MANY PARTS
OF HIS STORY CONFIRM THE INFORMATION WE HAVE OBTAINED FROM OTHER

DETAINEES. HE WAS THE FIRST ONE TO TELL US, STRAIGHTFORWARD, THAT
THE MAKKI MOSQUE WAS THE OFFICIAL TABLIGHI TRAVEL STOP IN PAKISTAN.

D) Euhih!d'—('—
PAGE_ 3 o
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UNITED STATES DISTRICT COURT
FOR THE DISTRICT OF COLUMBIA

MOHAMMED SOLIMAN BARRE,
Petitioner,
W, Civil Action No. 08-CV-1153(HHEK)

GEORGE W, BLISH,
President of the United Stales, of ol ,

Respondents.

ISN 567 LHM (January 30, 2004)
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[Rev, D1-Y1-2003)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

November 26, 2003

DISSEMINATION OF INFORMATION TO DOJ
MOHAMMED SULAYMON BARRE, IBN PE-567

(U) On November 26, 2008, the Department of Justice (DOJ)
submitbted a REQUEST FOR INFORMATION on Guantanamo Bay (GTMO) detainee
MOHAMMED SULAYMON BARRE, Internment Serial Number (ISN) PK-567 for
the results of an FBI interview dated 01/30/2004. Below are the
results of the classified interview sessions provided to DOJ for
uge in the classified Declaration in Support of Factual Return for
the Writ of Habeas Corpus.

(U) ©On 01/30/2004, MOHAMMED SULAYMON BARRE, Internment
SN) U5950-000567DP, was interviewed by Special Agent
of the Federal Bureau of Investigation (FBI). The
purpose of the interview was to revisit topics previously discussed
with BARRE and examine his willingness to elaborate on his knowledge
of possible terrorist financial operations. The interview was
conducted in Arabic and English. Translation was provided by contract
linguist% BARRE was cooperative through most of the
intervie ve and reluctant te elaborate on his knowledge
of f[inancial operations.

ARRE is a thirty nine year old male who's date of
birth is 1964. He was born in Burco, Somalia and claims Somalil
citizenship. While in Somalia, he worked for hie father selling
animals for export. BARRE moved from Somalia to Pakistan in 1994
to find work. He claims te have never been involved in an armed
conflict in Somalia.

{0) From 1994 to 1997, BARRE lived in Karachi, Pakistan
working independently escorting Scmali businessmen around Karachi.
He also worked as a translator for Somalis that came to the city.
BARRE then began operating an illegal money transfer service out
of his home in Pakistan for the DAHABSHILL CORPORATION. He would
receive money from individuals in various countries with requests
that the money be delivered to Muslim students attending university
in Pakistan. The business was illegal because he did not pay Laxes
to the Pakistani government. His house was raided three times by
Pakistani Intelligence looking for proof of his illegal activity.

UNCLASSIFIED//FOR PUBLIC RELEASE
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During a fourth raid on his residence, he was discovered shredding
documents related to his business. He was taken inte custody and

subsequently turned over to American authorities.

(U] DAHABSHILL CORPORATION is located in Hargeysa, Somalia
and all requests for transfers of money go through this central office.
Wwhen a large amount of money was being sent Lo BARRE in Karachi,
the money would be wired to the Pakistani bank account of a company

palled PERRL EXCHANGE, headquartered in the UAE.

(U) The largest transaction BARRE conducted was a $20,000
transfer from Karachi to Mogadishu, Somalia ﬁansactinn was

for an individual whe i who appeared

should have the paperwork related to the transactions.

Pt

UNCLASSIFIED//FOR PUBLIC RELEASE

ified himself as
te be Yemeni or Saudi. conducted a similar transaction in
the amount of $5,000 a short time later. BARRE claims that he does

not recall who the funds were sent to but the Pakistani authorities
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UNITED STATES DISTRICT COURT
FOR THE DISTRICT OF COQLUMBIA

MOHAMMED SOLIMAN BARRE,
Petitioner,
v Civil Action No. 08-CV-1153(HHE)

GEORGE W. BUSH,
President of the United States, ef ol ,

Respondents

[TR 6 034 0181 06
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SERIAL: IR 6 034 0181 06.

COUNTRY A FGHANISTAN (AF); ETHIOPIA (ET); PAKISTAN (PK); SOMALIA (SO);
SUDAN
(SUY, SYRIA (SY); YEMEN (YM)

2
11=51=;ﬁ;

sus: 1R 6 034 0181 062 »AvABsSHIIL PROCEDURES AND
REPORTIN it -

WARNING: 19 THIS IS AN INFORMATION REPORT, NOT FINALLY EVALUATED

INTELLIGENCE.

DEPARTMENT OF DEFENSE

DOL:FH20011101.

SOURCE: m&_| s Is0-000567M/BORN 1964, WHO CLAIMS

SOMALI

CITIZENSHIP, DETAINEE MOVED FROM SOMALIA (S0) TO PAKISTAN (PK) IN 1994
TO FIND

WORK. IN KARACHI, PK, DETAINEE HAD DIRECT ACCESS TO THE INFORMATION
THROUGH

HAVING BEEN THE DAHABSHIIL CORPORATION HAWALA AGENT. REPORTING
RECORD IS5 NOT
ESTABLISHED. CONTEXT STATEMENT

sUMMARY: te#ret I O T AINEE DISCUSSES CLIENT

IDENTIFICATION RULES
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FOR DAHABSHIIL. DETAIMNEE HAD BEEN SUBMITTING MONTHLY REPORTS TO
DAHABSHIIL ON
--CASH BALANCE BREAKDOWMNS--, AND WAS LATER REQUIRED TO SUBMIT

I

TEXT: ].ﬁ#ﬁ‘é&_['l.li-‘.N'l IDENTITY CONFIRMATION. DAHABSHIIL

PRIVATE
LIMITED COMPANY (DPLC), A MONEY TRANSFER SERVICE BASED OUT OF
HARGEYSA

SOMALIA (SO) DID NOT REQUIRE DETAINEE TO

OR VERIFY IDENTITIES WHEN REMITTING MONEY. HOWEVER, TO PROTECT
HIMSELF,

DETAINEE WOULD REQUIRE IDENTIFICATION AND/OR SIGNING HAND-WRITTEN
RECEIPTS WHEN

REMITTING --LARGE MONEY-- (DETAINEE COMMENT - 1 DID NOT WANT ANYONE
TO SAY 1DID

NOT GIVE A PERSON THEIR MONEY WHEN | REALLY DID) (INTERROGATOR
COMMENT -

DETAINEE WOULD NOT ELABORATE ON WHAT HE CONSIDERED LARGE MONEY),
NEITHER DPLC

NOR DETAINEE REQUIRED WITNESSES TO VOUCH FOR CLIENT IDENTITY.

|.B.{EREL CLAN AFFILIATION. IT WAS NOT COMMON PRACTICE
TO ASK

CLIENTS FOR THEIR TRIBE, CLAN, OR SUB-CLAN AFFILIATION. AS FAMILIAR
RELATIONSHIPS PROGRESSED IN THE LOCAL SOMALI COMMUNITY, OR WITH
CLIENTS THAT

DETAINEE SAW SEVERAL TIMES (MFI), THEN THEIR TRIBAL OR CLAN
AFFILIATION WOULD

COME UP IN CONVERSATION. IT WAS NOT NECESSARY FOR A CLIENT TO
BELONG TO ANY
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PARTICULAR TRIBE OR CLAN TO USE THE MONEY TRANSFER SERVICES OF DPLC
OR DETAINEE,

2, et CONTACTS AND INTERACTION. DETAINEE
COMMUNICATED VIA

FAX AND E- ! LC HEADQUARTERS IN HARGEYSA, 50.

3, (EREE DAHABSHIIL BUSINESS VENTURLES. DETAINEE WAS

NOT AWARE
OF ANY OTHE
TRANSFERS

ESS VENTURES UNDERTAKEN BY DPLC BESIDE MONEY

LTD. CO. MONEY TRANSFER - CONSTRUCTION - TELECOMMUNICATION -
GENERAL TRADING-).

DETATNEE DID NOT RECEIVE ANY OTHER SOURCE OF INCOME WHILE
OFPERATING THE KARACTHI
3 AKISTAN, (PK) BRANCH AND DID NOT HAVE ANY

OTHER
BUSINESS VENTURES, DETAINEE COULD NOT HAVE ANOTHER JOB AS THERE
WERE NONE TO BE

HAD.

4. - COMPETITION. DETAINEE DID NOT HAVE ANY OTHER
COMPETITION FOR CLIENTS (FIELD COMMENT - DETAINEE IS LIKELY REFERRING
TO CLIENTS

FROM THE LOCAL SOMALI COMMUNITY). DETAINEE WAS THE ONLY SOMALI
HAWALA IN

KARACHI, PK,

s A~k I /. 5ARAKAT TRANSFER COMPANY. DETAINEE
KNEW AL

BARAKAT TRANSFER COMPANY TO BE A LARGE COMPANY LOCATED IN
SOUTHERN SOMALIA

(CNA). DETAINEE WAS FROM NORTHERN SOMALIA, AND AS SUCH HE DID NOT
INTERACT WITH

AL BARAKAT, AL BARAKAT PROBABLY DID HAVE AN OFFICE IN ISLAMABAD

3 PK, BUT THEY DID NOT HAVE ONE IN KARACHI,
PK.

5. et S '\ COME. DETAINEE EARNED ENOUGH FROM WORK
WITH DPLC TO

SUPPORT HIMSELF, THE COST OF LIVING THERE WAS VERY LOW). THE INCOME
WAS ALSO

ENOUGH TO SUPPORT HIS WIFE, DETAINEE DID NOT NEED TO HAVE OTHER
BUSINESS

VENTURES TQ SUPPLEMENT HIS DPLC INCOME.

S.A. TEHRES EARNINGS. WHEN THE DETAINEE BEGAN WORKING,
THINGS

WERE SLOW AND HE WOULD AVERAGE APPROXIMATELY 100 UISD PER MONTH IN
COMMISSION.
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AT THE TIME OF HIS ARREST, HE HAD APPROXIMATELY TWO TO THREE
HUNDBRED CUSTOMERS

AND COULD RECEIVE
6. {EFREE
HOME/OFFICE

IN KARACHL PK FOR BOTH WORK AND PERSONAL USE.
(:.A.WW{:ARH BALANCE BREAKDOWN REPORTING.
DETAINEE HAD BEEN
FAXING A MONTHLY --CASH BALANCE BREAKDOWN-- HAND WRITTEN REPORT
TO DPLC
HEADQUARTERS.

TO 900 USD PER MONTH IN COMMISSION,
COMPUTER. DETAINEE USED A COMPUTER AT HIS

T e SUDAN (SU)) AND AFGHANISTAN (AF). DETAINEE
WOULD NOT

ANSWER ANY QUESTIONS OR ACKNOWLEDGE ANY CONVERSATIONS
REGARDING DETAINEE BEING

IM SU OR AF PRIOR TO HIS ARREST ON 01 NOVEMBER 200]

8. (& RE MUSTAFA ((AL-HAWSAWI)). DETAINEE DID NOT
RECOGNIZE THE
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NAME MUSTAFA ({AL-HAWSAWI) AN OPEN-SOURCE PASSPORT-5TYLE
PHOTOGRAPH OF

AL-HAWSAW] WAS SHOWN TO DETAINEE. DETAINEE DID NOT RECOGNIZE THE
PERSON IN THE

PHOTOGRAPH (FIELD COMMENT - THE PHOTOGRAPH IS SMALL, SLIGHTLY
BLURRY, AND POORLY

DEFINED).

COMMENTS: 1. -5 (FIELD COMMENTS) - DETAINEE ANSWERED ALL QUESTIONS
WITHOUT

HESITATION WITH EXCEPTIONS NOTED AS FIELD COMMENTS IN TEXT
PARAGRAPHS. DETAINEE

IS AVAILABLE FOR FURTHER CONTACT.

2. () THIS 1IR IS A COMPLETE RI .Hl-{'m;r-:_m: ADDITIONAL
INFORMATION CONCERNING THEZIS AVAILABLE AND THIS STATION

CONSIDERS THE

REQUIREMENT FULFILLED BY THIS DETAINEE
WRTIM. RESPONSE TO

"4~} REQUEST THE ORIGINATORS OFg
2 PROVIDE CJITF GTMO WITH AN OFFICIAL HUMINT IR

2

-
<

EVALUATION OF
HIS REPORT IAW PROCEDURES OUTLINED IN
REQUEST

EVALUATION OF THIS IR TO CONFIRM OR REFUTE THE ABOVE INFORMATION
FROM THIS

DETAINEE S0 THAT WE CAN ASSESS HIM, AND TO OBTAIN FOLLOW-UP
QUESTIONS TO FOCUS

FURTHER INTERROGATION EFFORTS.

034 1106 03, 1R & 034 0425 05, [IR 6 034 1264 04, [IR 6 034 0058 06, AND IR 6
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034 1057 04 FOR PREVIOUS COMMENTS BY DETAINEE ON INTERACTION AND
COMMUNICATION

WITH HIS COURIERS IN-ISLAMABAD, Plk AND DPLC HEADQUARTERS IN
HARGEYSA, 50

B T rCOMMENT ON TEXT PARAGRAPHS 4A AND 5A, THE INFORMATION IN
HESE

PARAGRAPHS WAS DERIVED FROM CITF FORM 40, ACTIVITY NUMBER
10244032211859, DATED

20030807 TN GUANTANAMO BAY, CUBA,.

WL'(]MMI-NI ON TEXT PARAGRAPH 6, REFERENCE 1R 7 739 3197 02, | K

04, ANDY JIR 6 034 1264 04

COMMENTS BY DETAINEE REGARDING THE DESCRIPTION AND USE OF THE

COMPUTER.,

" Al

i ML 'E'UI .

HR EVALUATION TOOL--

ONCE YOU GET TO THIS ADDRESS PLEASE CLICK ON
AND FOLLOW

THE DIRECTIONS TO SUBMIT AN IR EVALUATION. AS ALWAYS, I'lT GTMOQ
APPFRECIATES ALL

FORMS OF EVALUATIONS, POSITIVE AND NEGATIVE

J2. ADDRESS ANY QUESTIONS CONCERNING THE CONTENTS OF THIS IR TO
2,3

SHOULD BE
SENT TO) INFO COPIES TO

ADDRES:
ALL RE Ql['ﬁ["ﬁi(}k
SEERAIN T}

SASE OF INFORMATION OR FOR FURTHER

L COMMENTS TO
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AR E DAL urigs

UNITED STATES DISTRICT COURT
FOR THE DISTRICT OF COLUMBIA

MOHAMMED SOLIMAN BARRE,
Petitioner,
v, Civil Action No, 08-CV-1153(HHEK)

GLEORGE W, BUSH,
President of the Lmited States, of af,

Respondents

[IR 6 034 0425 05
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(oW =]

SERIAL: IR 6 034 0425 05

COUNTRY:TUTAUSTRALIA (AS); KENYA (KE); PAKISTAN (PK); SOMALIA (509,
LNITED
STATES OF AMERICA (US).

SUBJ: LIR 6 034 0425 nﬁ. TRANSACTIONS CONDUCTED AT THE

DAHABSHIIL

WARNING: ¥ THIS IS AN INFORMATION REPORT, NOT FINALLY EVALUATED

INTELLIGENCE. _

REPORT CLASSIFIED

DEPARTMENT OF DEFENSE

DO 20011100

source: terre R s~ Bo-000s6 [lsorn 1964, wiho cLavs

SOMALI
CITIZENSHIP. DETAINEE MOVED FROM SOMALIA (SO) TO PAKISTAN (PK) IN 1994
TO FIND
WORK, IN KARACHI, PK, DETAINEE HAD DIRECT ACCESS TO THE INFORMATION
AS THE

panansiilL corrorATION HAWALA AGENT. [T

OFFICIALS ARRESTED

DETAINEE FOR ILLEGAL MONEY TRANSFERS. DETAINEE REPORTING IS NOT
ESTABLISHED.

CONTEXT STATEMENT - NONE
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sUMMARY: texet S MO USAH MOHAMMED FROM THE ISHAK SOMALI
TRIBE HELPED

DETAINEE OBTAIN HIS OWN KARACHI, PAKISTAN FIELD OFFICE FOR THE S0OMALI
BASED

DAHABSHIIL CORPORATION. DETAINEE DISCUSSES FOUR TRANSACTIONS; ONE
TO POSSIBLE

AL QAIDA OPERATIVE SHEIKH ALI, ONE FOR A KIDNEY TRANSPLANT RECIPIENT,
ONE FOR

THE AL WAFA NGO, AND ONE FOR A SAUDI OR YEMENI MAMED SHAKIR.

rEXT: |, teriet S 5T AINEE ASSOCIATES IN ISLAMABAD,
PAKISTAN

PE). TN EARLY 1994, DETAINEE WAS LIVING IN ISLAMABAD

PK. DETATNEE WENT TO VISIT THE

A MAL
ISLAMIC UNIVERSITY IN ISLAMABAD IN ORDER TO MEET SOMALI STUDENTS
AND MAKE SOME
FRIENDLY ACQUAINTENCES. DETAINEE MET A SOMALI NAMED AHMED
((MOHAMMED)) VARIANT
AXMED ((MAXAMED)), WHO WAS FROM THE SAME ISHAK TRIBE IN SOMALIA (50)
AS
DETAINEE. AHMED INVITED DETAINEE TO STAY WITH HIM AT THE UNIVERSITY.
DETAINEE
LIVED WITH AHMED FOR ABOUT ONE MONTH,

DETAINEE ALSO
MET ANOTHER

SOMALI ISHAK TRIBESMAN, YUSEF ((AHMED)), WHOM HE STAYED WITH UNTII
DETAINEE

RECEIVED UNITEDR NATIONS REFUGEE STATUS IN APRIL 1994,

2, e DETAINEE MOVED TO KARACHI, PK TO OBTAIN
EMPLOYMENT. .

IN JUNE OF 194, DETAINEE MOVED To KArACH K
P IN

HOPES OF OBTAINING A JOB IN BUSINESS. DETAINEE WENT TO THE KARACHI
UNIVERSITY,

TO LOOK FOR A PLACE TO STAY. HE MET SOMALI ABDUL KADER VARIANT
ABDUL QADIR

((OMAR)) VARIANT ABEB ((ALQADER)), WHO OFFERED HIM A PLACE TO STAY.

AFTER SEVERAIL. MONTHS, DETAINEE RENTED A HOUSE QF HIS OWN UNTIL
GETTING MARRIED
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TO FOWSIAH MOAHMMED ({HUSSAIN)) VARIANT FAWZIA ((TAWAAB)) AKA SAFIA
IN 1997,
(FIELD COMMENT - THE FATHER OF FOWSIAH IS SO-704 ((HUSSEMN)) MOHAMMED

ABDALLAH i

DETAINEE
THEN MOVED WITH HIS WIFE TO A LARGER HOME AT 171-1, BLOCK SIX,
GULSHAN IQBAL,

KARACHI, PK.

3. et S ):TAINEE EMPLOYED WITH THE SOMALIAN
DAHABSHIIL

CORPORATION, IN AUGUST 1998, DETAINEE MET MOUSAH ((MOHAMMED)),
ANOTHER SOMALI

WHO WAS A MEMBER OF THE ISHAK TRIBE AND A MEDICAL STUDENT AT THE
UNIVERSITY OF

KARACHI, PK. MOUSAH ASKED DETAINEE IF HE WANTED TO WORK FOR THE

SAME COMPANY

THAT EMPLOYED HIS FATHER, NFI. MOUSAH THEN INTRODUCED DETAINEE TO
THE SON OF

DAHABSHIIL CORPORATION OWNER MOHAMMED ((SAEED)) VARIANT ((ZAID)).
(FIELD

COMMENT - DETAINEE IS REFERRING TO MOHAMED SAID ((DUALEH)), OWNER OF
THE SOMALI

BASED DAHABSHIIL HAWALA AND MONEY TRANSFER SERVICES). THE SON
SENT THE JOB

REQUEST OF THE DETAINEE BY FAX TO THE COMPANY HEADQUARTERS IN
HARGEISA

SOMALIA (S0), MOHAMMED SAEED APPROVED

REQUEST AND SENT 10,000 U.S. DOLLARS (USD) TO START UP A DAHABSHIIL
FIELD OFFICE

IN KARACHI, PK AT THE HOME OF THE DETAINEE. DETAINEE ONLY HAD
CONTACT WITH

MOHAMMED SAEED BY PHONE AND EMAIL. (DETAINEE COMMENT-- THE
HAWALA COMCEPT IS

NOT ILLEGAL N PK, BUT NOT HAVING A LICENSE FROM THE PAKISTANI
GOVERNMENT MADE

HIS OFFICE TLLEGAL-
1.A. TCTREL ELECTRONIC COMMUNICATION NETWORKS USED
AT THE

KARACHI DAHABSHIIL OFFICE, DETAINEE COMMUNICATED WITH DAHABSHIIL
HEADQUARTERS

IN HARGESIA. SO THROUGH HOTMAIL.COM. HIS USER NAME was BUT
DETAINEE

CANNOT REMEMBER THE PASSWORD. DETAINEE ALSO USED GERRYSFAX.COM
BECAUSETT WAS

UNCLASSIFIED//FOR PUBLIC RELEASE
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CHEAPER TO SEND A FAX VIA INTERNET RATHER THAN THROUGH THE PHONE
LINE. TO A

LESSER EXTENT, DETAINEE ALSO USED DIALPAD, EASYDIAL, FREECALL UK,
GO2CALL,

HOTELEPHONE, MEDIARING TALK, NET2PHONE, PALTALK, PHONEHOG,
PHONEFREE,

SOAMLITALK, TALKCITY, TALKWAVE AND PC-TQ-PHONE ELECTRONIC
COMMUNICATION

SERVICES.

1B, dcwnce I 0~ 1 ADSHIIL SERVICES IN ISLAMABAD, PK.
DETAINEE HAD

TO HIRE A STUDENT BY THE NAME OF ABD AL RASHID ((AL-DEED)) VARIANT
ABDUL RASHID |

((CATID)) TO RUN A CERTAIN AMOUNT OF MONEY TRANSFERS IN ISLAMABAD,
AS THE AREA

HAD A HIGH FAMILY POPULATION WHO WERE SENDING OR RECEIVING MONEY.
DETAIMEE

WOULD CONTACT ABDUL RASHID BY PHONE NUMEROUS TIMES THROUGHOUT
THE DAY AND PAID

HIM A MONTHLY SALARY OF APPROXIMATELY 100 USD. AFTER ABOUT ONE
YEAR, ABDUL

RASHID TOLD DETAINEE HIS STUDIES BECAME TOO TIME CONSUMING FOR HIM
AND HAD TO

WIRE TRANSFERS DETAINEE PERFORMED AS A

DAHABSHIIL
AGENT. DETAINEE RECALLS TRANSACTIONS THAT WERE AT LEAST A FEW
THOUSAND USD, BUT

NONE OF WHICH WERE RELATED TO EACH OTHER.

4.A - IN JANUARY OR FEBRUARY 2001, DETAINEE
HANDLED A
ANSFER FROM AN UNIDENTIFIED KENYAN SOURCE IN MOMBASA

_—bxﬁwn (KE) TO HIS OFFICE IN KARACHI, PK.
THE

AMOUNT OF MONEY WAS APPROXIMATELY 15,000 TO 20,000 USD AND RECEIVED
BY --SHEIKH

ABDUL KARIM ALI-. (FIELD COMMENT - PAST REPORTING FROM YM-1457
INDICATES THAT

THE MONEY WAS RECEIVED BY EGYPTIAN ABD AL KARIM AHMAD ((ALD)), AN AL
QAIDA

oPERATIVE WHO LIVED IN MoGADisHUEHEEE )
SHEIKH ALI

WAS STAYING AT THE -PAK-- HOTEL IN KARACHT). DETAINEE DESCRIBES
SHEIKH ALI AS
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70 YEARS OLD, APPROXIMATE DOR 1931 WITH GRAYING BLACK HAIR AND
BEARD, DARK

COMPLEXION, 145-150 CM TALL, 70 KG AND WALKS WITH A CANE. THE MONEY
WAS

SUPPOSEDLY FOR THE PURCHASE OF A RICE SHIPMENT LEAVING FROM THE
PORT OF KARACHI,

PK TO KENYA. NFL

4.8, . IN APPROXIMATELY JUNE 2001, DETAINEE WAS
TELEFHONED

BY THE AL WAFA NGO ADMINISTRATOR ABDEL ((AZIZ)). (FIELD COMMENT -
THIS 15

LIKELY GUANTANAMO DETAIMEE SA-005 ((MATRAFI)) ABDUL AZIZ). DETAINEE
HAD SEVERAL

PHONE COVERSATIONS WITH ABDEL AZIZ REGARDING COMMISSIONS POLICY
AND PROCEDURES
FOR TRANSFERRING MONEY., ABDUL AZIZ ALSO ASKED ABOUT DAHABSHIIL

OFFICES IN YEMEN

(YM), UNITED ARAB EMIRATES (UAE) AND HAWAIL UNITED STATES (US). A
SHORT WHILE

LATER, DETAINEE WAS CONTACTED BY ABU ((WAFA)) IN KARACHI FURTHER
REGARDING

DAHABSHIIL POLICIES AND PROCEDURES. (FIELD COMMENT - ABL WAFA IS
LIKELY

GUANTAN M-377 ((MAR 1)) JAMAL MUHAMMAD ALAWTI).
4.C. 7CREL SOMETIME DURING SUMMER 2001, DETAINEE
HANDLED A

TRANSFER OF 10,000 USD FROM DUBALS AETO
KARACHI,

PK. DETAINEE CANNOT RECALL EITHER NAME OF THE CUSTOMERS, BUT THE
MONEY WAS TO

BUY A KIDNE /

4.D. <EHRER SOMETIME BETWEEN JULY AND AUGUST 2001,
DETAINEE

TRANMSFERRED 25,000 USD FROM SHAKIR (LNU) IN KARACHI, PK TO AN L/l MAN
IN

MOGADISHUY SO, THE FIRST TRANSFER WAS FOR
20,000

USD, THE SECOND WAS 5,000 USD. SHAKIR HAND-CARRIED THE MONEY ON
BOTH OCCASIONS

TO THE HOME/OFFICE OF THE DETAINEE, ARRIVING ON FOOT. ON BOTH

OCCASIONS, THE

MONEY WAS IN ONE-HUNDRED DOLLAR BILLS AND WRAPPED IN PAPER. SHAKIR
ALWAYS

COMMUNICATED BY CELL PHONE. SHAKIR IS 160CM TALL, TOKG, BLACK HAIR
AND BEARD, A

YEMENI QR SAUDI, WITH APPROXIMATE DOB 1973-1976.
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e mvoivinuat. contacts |G-

5.A. tcerREL S A CUL (TAWAB)). TAWAB IS THE BROTHER-IN-LAW
OF

DETAINEE.

5.8, terrE-E 5 (SALMAN)). SALMAN WAS AN ISLAMIC
TEACHER IN PK
WITH WHOM DETAINEE OCCASIONALLY SPOKE TO REGARDING ISLAMIC
TEACHINGS.

6.

6.A. terret ST/ D!/A (AL TAWAAB)). THIS IS THE SISTER OF THE
WIFE OF DETAINEE. JA IS ALSO KNOWN AS UM-JAFAR.

6.1, FEREL MOHAMED ((JAMA)). JAMA IS THE HUSBAND OF
KADIJA.

BOTH KADIJ D E IN CANADA.

6.C. VENREL MUSTAFA ((HASSAN)). MUSTAFA HASSAN WAS

ALSO FROM

THE SOMALI ISHAK TRIBE WHO WAS A STUDENT STUDYING MECHANICS AT
KARACHI

UNIVERSITY. HE LATER OBTAINED UN REFUGEE STATUS AND WENT TO
MINNEAPOLIS,

MINNESOTA, US IN 1999 OR 2000 USING HIS REFUGEE CARD. MUSTAFA HASSAN
HAD WIRED

MONEY FROM MINNEAPOLIS, MINNESOTA TO HIS BROTH Eu!
IN PK WHO WAS

GOING TO COLLEGE. MUSTAFA WIRED MONEY ON MULTIPLE OCCASIONS, IN

AMOUNTS OF

ABOUT 300-400 USD. (DETAINEE COMMENT - THERE IS A LARGE POPULATION OF
SOMALIS

LIVING IN 5 MANY OF THEM KNOW EACH OTHER),
:’:-.D.WWSALMI ((HURUSEH)). HURUSEH WAS IN CHARGE OF
THE

DAHABSHIIL OFFICE IN MELBOURNE ENEEEEEE . /S TRALIA
(AS).

HURUSEH CALLED DETAINEE TO TELL DETAINEE THAT HE HAD A FRIEND
NAMED HAJ (LNU)

WHO WAS MOVING TO PK. HURUSEH WANTED DETAINEE TO HELP HAJ GET
SITUATED IN PK.

DETAINEE HELPED HAJ GET SITUATED, THE VISA OF HAJ EXPIRED, HAJ TRIED TO
RENEW

IT BUT PAKISTANI OFFICIALS REFUSED. HAJ THEN LEFT PK FOR UAE ENROUTE
TO SO).

6.E. vevres. N ¥ USUF ((DUALEH)). DUALEH IS THE COUSIN AND
TRIBESMAN OF DETAINEE. YUSEF IS A SOMALI PHARMACIST WITH WHOM
DETAINEE SPOKE
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FREQUENTLY. DETAINEE WOULD SOMETIMES CALL YUSEF TO SEE IF MEDICINE
wWaASs CHEAPER
IN PK THAN IT WAS IN 50

COMMENTS: |. TETFIELD COMMENTS - THE DETAINEE ANSWERED ALIL
QUESTIONS WITHOLN

HESITATION AMD IS AVAILABLE FOR FURT
2 = SR IS A PARTIAL RESPONSE TO

COMTY

. TOTTREL
ADMINISTRATOR

ABDUL AZIZ MAY HAVE ALSO ASKED DETAINEE FOR THE PHONE NUMBER OF
SHAKIR, BUT

DETAINEE ISNOT CERTAIN. DETAINEE 15§ NOT SURE IF SHAKIR KNEW ABDLI
AZIZ OR NOT

DETAINEE LATER MENTIONED THAT AL WAFA

ADDRESS ANY QUESTIONS CONCERNING THE CONTENTS OF THIS IR TO

X ,m FORMAL EVALUATIONS

INFO COPIES TOZRS

"ADDRESS
ALL REQUESTS FOR RELI
DISSEMINATION Td

“ASE OF INFORMATION OR FOR FURTHER

OR EMAIL COMMENTS TO

COLL:¢rBH; CA; DD

INSTR: ey U.S. YES 7.
PREP: T4
ACD:THN
DISSEM:XETFIELD - NONE.

WARNING:THIREPORT CLASSIFIED TR T T EN T T A T/RELEASEABTE T N

DRV FROM: DH S5CG, OCT 2004
DECL.: 25X 1-HUMAN
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UNITED STATES DISTRICT COURT
FOR THE DISTRICT OF COLUMBIA

MOHAMMED SOLIMAN BARRLE,
etitioner,

¥. Civil Action Mo, OB-CV-1153(HLIK)

GEORGE W. BUSH,
President of the United States, of af

Respondents.

[IR 6 034 1106 03
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crre: o
SERIAL:TUTIIR 6 034 1106 03,

COUNTRY:THTAUSTRALIA (AS), PAKISTAN (PK), SOMALIA (S0), UNITED STATES
(US).

st

suB: 1R 6 034 1106 02 NGB 0/11ABsHIL, A MONEY TRANSFER
SERVICE, WITH OFFICES IN THE UNITED STATES, AUSTRALIA, AND EUROPETHT

WARNING: 15 THIS 1S AN INFORMATION REPORT, NOT FINALLY EVALUATED
INTELLIGENCE. REPORT CLASSIFIEDTSETCRKET NUFURN,

DEPARTMENT OF DEFENSE

DOL: #r20020502

reos: o

SOURCE: &/ ISN US950-00567DP/ IS A 37-YR-OLD WHO CLAIMS S50MALI
CITIZENSHIP. SOURCE MOVED FROM SOMALIA TO PAKISTAN IN 1994 TO FIND
WORK. PAKISTANI AUTHORITIES HAD CONDUCTED THREE RAIDS ON HIS HOME
BEFORE FINALLY DETAINING HIM FOR ILLEGAL MONEY TRANSFERS. SOURCE
LOST HIS SOMALI PASSPORT IN 1994. SOURCE RELIABILITY HAS NOT BEEN
DETERMINED.

SUMMARY:: téwisiDAHABSHIL IS A LEGAL MONEY TRANSFER COMPANY WITH
OFFICES IN THE UNITED STATES, AUSTRALIA, AND EUROPE. A COMMISSION OF
THREE TO FIVE PERCENT WAS CHARGED FOR EVERY TRANSACTION. MAJORITY
OF CLIENTS WERE SOMALIANS SENDING MONEY TO THEIR CHILDREN IN
COLLEGE.

TEXT: 1.TS7NT7 DAHABSHIL. DAHABSHIL IS A LEGAL MONEY TRANSFER
COMPANY WITH OFFICES IN THE UNITED STATES, AUSTRALIA, AND EUROPE. THE
MAIN OFFICE 1S LOCATED IN HARGEISAS
SOMALILA (S0). THE DETAINEE ILLEGALLY OPENED A SUBSIDIARY OUT QF HIS
HOME IN PAKISTAN

2 19y MONEY TRANSFER PROCESS. TO TRANSFER MONEY, CLIENTS FILLED
OUT A FORM WHICH WOULD BE FAXED TO THE HEADQUARTERS IN SOMALIA,
THE FORM STATED THE AMOUNT BEING SENT AND THE RECEIVING PERSON'S
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" INFORMATION OR FOR FURTHER DISSEMINATION TQ

NAME AND ADDRESS. THE DETAINEE KEPT THE MONEY HE RECEIVED FROM THE
CLIENTS FOR A FUTURE TRANSACTION FROM ANOTHER. BRANCH OFFICE, IF
MONEY NEEDED TO BE DELIVERED TO SOMEONE TN PAKISTAN (PK). A
COMMISSION OF THREE TO FIVE PERCENT WAS CHARGED FOR EVERY
TRANSACTION, CLIENTS OF THE DAHABSHIL COMPANY WOULD CONTACT
DETAINEE EITHER BY CALLING HIS HOUSE OR PERSONALLY GOING THERE
MAJORITY OF CLIENTS WERE SOMALIANS SENDING MONEY TO THEIR CHILDREN
IN COLLEGE,

354045 STUDENTS WIRED WO DIFFERENT STUDENTS WERE HIRED TO WORK
OUT OF ISLAMABAD, PK. ABUD-AL RASHEED
((CATDID)) OR ((AA'DEED)) WAS HIRED FIRST. (FIELD COMMENT - - AA'DEED IS
THE TRIBAL NAME FOR ONE WHO LIVES WITH THE ISSAK TRIBE IN SOMALIA)
WHEN AA'DEED QUIT IN ORDER TO CONCENTRATE ON HIS STUDIES, DETAINEE
THEN HIRED FAISAL ((DAHIR)) (NFI). THE STUDENTS WERE PAID BETWEEN 100
AND 120 USD PER MONTH. DEPENDING ON THE COMMISSION, THE EMPLOYEE
WOULD USUALLY GET MORE

COMMENTS: 1. # DETAINEE ANSWERED ALL QUESTIONS WITHOUT HESITATION,
7 6344y DETAINEE PROVIDED AS MUCH INFORMATION AS HE KNEW. CONSIDER
'!'fm-nmm ETED.

3.4€+DETAINEE IS AVAILABLE FOR FURTHER CONTACT CONCERNING THE
CONTENTS OF THIS IIR.

4, 4S-FIELD COMMENT - INTERROGATOR BELIEVES DETAINEE TO BE TRUTHFUL
IN THE ABOVE STATEMENTS.

5. ¢ REFER TO IIR(S) 6 034 0331 03, 6 034 0334 03 AND 6 034 1105 03 FOR
ADDITIONAL REPORTING FROM THIS DETAINEE.

6. 5 REQUEST EVALUATION OF THIS IR TO CONFIRM OR REFUTE THE ABOVE
INFORMATION FROM THIS DETAINEE SO THAT WE CAN ASSESS HIM, AND TO
OBTAIN FOLLOW-UP QUESTIONS TO FOCUS FURTHER INTERROGATION EFFORTS.
AN IR EVALUATION WILL ASSIST THE INTERROGATOR IN FURTHER
QUESTIONING OF THE DETAINEE ON THIS ND FOLLOW-UP GUIDANCE
QUESTIONS.

M0 INFCQ COPIES TO

ADDRESS ALL REQUESTS FOR RELEASE OF

OR EMAIL COMMENTS TO

COLL:%BH; DD: CA

INSTR: U5, YESS
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DISSEM: THTFIELD -- NONE

aceo

WARNING: T REPORT CLASSIFIED S-SR RE AR T IO FORENN

DRV FROM: DO HUMINT SCG, MARCH 03
DECL: X1
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LUNITED STATES DISTRICT COURT
FOR THE IMSTRICT OF COLUMBIA

MOHAMMED SOLIMAN BARRE, ‘
Petitioner, ‘
¥

Civil Action Mo, 08-CV-115301HHK)

GEORGE W, BUSH,
President of the United States, of al.,

Respondents

[IR 6 034 0253 06
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crre-
SERIAL:HFIIR 6 034 0253 06.

COUNTRY tHAFGHANISTAN (AF), SAUDI ARABIA (8A).

supl: 11k 6 034 0253 06 G- A2U-MUHAMMAD (LNU) AL-SOMALI AND
HIS
ASSOCIATESTHY

WARNING: # THIS 1S AN INFORMATION REPORT, NOT FINALLY EVALUATED
INTELLIGENCE.
REPORT CLASSIFIED

DEPARTMENT OF DEFEMNSE

DOT:EH 20010000,

SOURCE: ™™™ //ISN US9SA-000264DP//A SAUDI ARABIAN CITIZEN BORN IN 1982.
THE

DETAINEE HAD DIRECT ACCESS TO INFORMATION IN PARAGRAPHS 1-3, 5,7-14
THROUGH

INTERACTION WITH MOHAMMED SULAYMON BARRE, ABU-MUHAMMAD AL-
SOMALI, AND MEMBERS OF

THE AL-WAFA ORGANIZATION AS A VOLUNTEER FOR THE ORGANIZATION IN
AFGHANISTAN,

THE DETAINEE HAD INDIRECT ACCESS TO THE INFORMATION IN PARAGRAFPHS 4
AND 6 FROM

UNIDENTIFIED DETAINEES IN GUANTANAMO. REPORTING RECORD HAS NOT
BEEN

ESTABLISHED. CONTEXT STATEMENT - NONE.

L TRAR TINE i i

SUMMARY e+ 5U-MUHAMMAD (LNU) AL-SOMALI WAS A

POSSIBLE
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FINANCIER FOR AL-WAFA ORGANIZATION. ASSOCIATES OF ABU-MUHAMMAD
WERE ABD-AL-AZIZ

((AL-MATRAFLD), ABU-SULAYMANM (LNLI) AL-JAZEERI, ABU-SUHAYRB (LNU),
MUHAMMALD

((AGHA)), AND ABU-HAFS (LNU) AL-BALUCHI.

rexT: 1. e« I :ACKGROUND. THE DETAINEE IDENTIFIED A
PHOTOGRAPH

OF YUSIF (LNU) AL-SOMALL (FIELD COMMENT - THE PHOTOGRAPH OF YUSIF 1S
OF

GUANTANAMO (GTMO) DETAINEE S0-567 (BARRE)) MOHAMMED SULAYMON,
WHO IS IDENTIFIED
BYTHE VARIANT SPELLING OF MUHAMMAD SULAYMON BARRE i

vusiF WAS AN AL-WAFA FINANCIER IN kABUL SN
AF. TN

AFGHANISTAN (AF), DETAINEE HEARD GTMO DETAINEE SA-005 ((AL MATRAFI))
ABD-AL-AZIZ

CALL YUSIF BY THE NAME MUHAMMAD. (NFI).

2. werrec I YUSIF WAS THE SON-IN-LAW OF GTMO DETAINEE 50-704
((ABDALLAH)) MUHAMMAD HUSSEIN AND THE BROTHER-IN-LAW OF ABU-
MUHAMMAD (LNU)

AL-SOMALI. THE DETAINEE IDENTIFIED A PHOTOGRAPH OF SO-704. ABU-
MUHAMMAD

AL-SOMAL] WAS MARRIED TO A DAUGHTER OF SO-704, YUSIF AND ABU-
MUHAMMAD AL-SOMALI

LIVED IN PESHAWAR|
3. TETREL
005, THE
DIRECTOR FOR AL-WAFA IN KABUL, (NFI)

4. e+ YUS'F WAS IN CHARGE OF GETTING SUPPLIES FROM
PAKISTAN

(PK) TO AF FOR SA-005 AND THE TALIBAN. THE DETAINEE HEARD FROM SO-704
THAT

YUSIF PROCURED HOSPITAL SUPPLIES, RADIOS, COMPUTERS, AND SATELLITE
PHONES.

(NFI).

5. et S A 5U-HAFS (AL-BALUCHI) TRANSFERRED MONEY FROM
SA-005 TO

ABU-MUHAMMAD AL-SOMALIL THEN TO YUSIF, YUSIF WAS IN CHARGE OF

LOING CH
%Pﬂ OTHER LOCATIONS IN PK, YEMEN, AND

OTHER
PLACES TO PURCHASE HOSPITAL EQUIPMENT, COMPUTERS, RADIOS, SATELLITE
PHONES, AND

PK, WITH S0-704. (NFI).
YUSIF WAS THE FACILITATOR AND FINANCIER FOR SA-
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FOOD, (DETAINEE COMMENT -1 HEARD THAT THE MONEY CAME FROM THE
TALIBAN

LEADERSHIP.) (NFI).

6. (EHREL THE DETAINEE HEARD FROM UNIDENTIFIED
GUANTANAMO

DETAINEES THAT YUSIF WAS ALSO PART OF THE TERRORIST GROUPS WHICH
SUPPORTED THE

TALIBAN IN PK. BOTH YUSIF AND 50-704 HAD HOMES IN PESHAWAR. (DETAINEE
COMMENT

- BECAUSE OF THE CLOSE RELATIONSHIP BETWEEN YUSIF AND SO-704, IT WAS
POSSIBLE

THAT S0O-704 HAD A VAST KNOWLEDGE OF THE TERRORIST GROUPS WHO
SUPPORTED THE
TALIBAN IN PK.) (NFI).
7 o

ABU-MUHAMMAD AL-SOMALI WAS BORN TN MECCA

AS 33-34 YEARS OLD IN 2001, (FIELD
COMMENT - WAS BORN IN APPROXIMATELY 1967-
1968.) HE WAS
APPROXIMATELY 1.75 METERS (69 INCHES) TALL AND FAT, WEIGHING
APPROXIMATELY 100
KILOS (220 LBS), ABU-MUHAMMAD AL-SOMALI HAD BLACK SKIN, BLACK EYES,
SHORT BLACK
CURLY HAIR, AND A MEDIUM LENGTH BLACK BEARD. ABU-MUHAMMAD AL-
SOMALI SEEMED
SMART BUT NOT OVERLY RELIGIOUS. HE SPOKE ARABIC WITH A MECCA
ACCENT, AND HIS

FAMILY Ll‘v"li-'IJ Ii Hi’i)ﬂ'ﬁ.
B. (CiREL ASSOCIATES OF ABU-MUHAMMAD AL-SOMALI WERE S5A-

005,

ABU-SULAYMAN (LNUJ) AL-JAZEERI, ABU-SUHAYB (LNU), MUHAMMAD ((AGHA)),
AND
AL-BALUCHL_(NF1).
9, {EHREE

YEARS OLD

IN 2001. (FIELD COMMENT - ABU-SULAYMAN WAS BORN IN APPROXIMATELY
1966.) HE WAS

APPROXIMATELY 1.83 METERS (72 INCHES) TALL AND 85 KILOS (187 LBS) IN
WEIGHT.

ABU-SULA ROVE A PICKUP TRUCK. (NFI).

10, "——— ABU-SUHAYB WAS FROM MECCA AND WAS ABOUT 31
YEARS OLD IN

2001, (FIELD COMMENT - ABU-SUHAYB WAS BORN [N APPROXIMATELY 1970.) HE
WAS

APPROXIMATELY 1.7 METERS (67 INCHES) TALL AND 65 KILOS (143 LBS). ABU-
SUHAYB

ABU-SULAYMAN WAS FROM ALGERIA AND WAS ABOUT 35
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HAD MEDIUM BROWN SKIN, BLACK EYES, SHORT BLACK HAIR, AND A POINTED
BLACK BEARD.

(NFI).
1. (EHREL AGHA WAS FROM AF AND WAS 35-36 YEARS OLD IN 2001.
(FIEL.D COMMENT - AGHA WAS BORN IN APPROXIMATELY 1965-1966.) HE WAS

APPROXIMATELY 1.96 METERS (77 INCHES) TALL AND 85 KILOS (187 LBS) IN
WEIGHT.
AGHA HAD DARK BROWN SKIN, BLACK EYES, SHORT BELACK HAIR, MEDIUM

LENGTH BLACK
BEARD, A S HE WAS MARRIED AND DROVE A PICKUP TRUCK. (NFI).
12, (EHREL ABU-MUHAMMAD AL-SOMALI WAS THE SECOND IN

COMMAND AFTER

SA-005 AT THE AL-WAFA OFFICE IN KABUL, ABU-MUHAMMAD AL-SOMALI
WOULD GET MONEY

FOR AL-WAFA PROJECTS FROM SA-005 TO PAY FOR THE WORK THAT WAS DONE.
ABU-MUHAMMAD AL-SOMALI ALSO USED A RADIO TO SEND OUT MESSAGES
FROM THE AL-WAFA

OFFICE. ABU-MUHAMMAD AL-SOMALI AND SA-005 SEEMED TO KNOW EACH
OTHER WELL AND

TRUST EA A-005 ACTED AS IMAM. (NFI).

13, TEHREL ABU-MUHAMMAD AL-SOMALI RECEIVED MONEY FROM
AL-BALUCHL

AL-BALUCHI USED TO BRING MONEY IN CURRENCIES OF SAUDI RIYALS,
PAKISTANI RUPEES,

AND US DOLLARS STUFFED INTO HIS SLEEVELESS COAT TO THE AL-WAFA
OFFICE IN KABUL

AND GAVE -MUHAMMAD AL-SOMALL (NF).
14, ek AL-BALUCHI WAS ABOUT 37 YEARS OLD IN 2001 AND
WAS BORN

IN MECCA, ALTHOUGH HIS FAMILY WAS FROM PK. (FIELD COMMENT - AL-
BALUCHI WAS BORN

IN APPROXIMATELY 1964.) HE WAS APPROXIMATELY 1.83 METERS (72 INCHES)
TALL AND

85 KILOS (187 LBS) IN WEIGHT. HE HAD MEDIUM BROWN SKIN, BLACK EYES, AND
SHORT

BLACK HAIR. AL-BALUCHI HAD A HOUSE IN PK. HE HAD AN ASSOCIATE NAMED
WALID

((AL-JABIRD)). (NFI).

coMMENTS; ¢esre: SN (F1:LD COMMENTS) 1. (U) DETAINEE
ANSWERED ALL

QUESTIONS WITHOUT HESITATION AND IS NOT AVAILABLE FOR FURTHER
CONTACT

2. <e#E: S - 0R DESCRIPTION OF ABU-MUHAMMAD AL-SOMALI AND
ABU

UNCLASSIFIED//FOR PUBLIC RELEASE



Case 108 0HOL{SRGE DIEERIAMS FASAURELe Poge o4 of o

SULAYMAN, SEE IR 6 034 0061 05, FOR FURTHER INFORMATION ON AL-JABIR]

SEETIR 6

034 0333 02 2

F B REOQOUEST THE ORIGINATORS O - I |
PROVIDE CITF GTMO WITH AN OFFICIAL HUMINT IIR

THIS i\l PORT IJ‘UJ- PROCEDURES OUTLINED IN

REQUEST

| V. 'i.[ IJ;"'.] It}i‘ HJ C {J'\'l IEM OR REFUTE THE INFORMATION IN 'I'H[“; REPORT
I - WALUATION TOOL IS AVAILABLE

lm-,-m
2,3

erer

ITS OF THIS IIR TO

7. #5 ADDRESS ANY QUESTIONS CONCERNI

-'r ALL FORMAL EVALUATIONS

=SHOULD
- SENT T WITH INFO COPIES TO

COMMENTS MAY BL EM
8. = ADDRESS ALIL l{lﬁll:‘:l&-l“l{ RELEASE QOF INFORMATION UK F

FURTHER
oisseminaTioN 1o

~——— TEAR LINE

L

COLL=85 BH: CA: DD: FQ
INSTR:-H11.5. NO.
PREP: #94
BRI
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WARNING =% REPORT CLASSIFIED 3F
DRY FROM: DH 8CG, OCT 2004
DECL; 25X1-HUMAN
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UNITED STATES DISTRICT COURT
FOR THE DISTRICT OF COLUMBIA

MOHAMMED SOLIMAN BARRE,
Patitioner,
v, Civil Action No. 08-CV-] 1 53{1HK)

GEQORGE W, BLSH,
President of the United States, ef al,

Respondents

[IR 6 034 033] 03
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FM CITF 170 J2CMD
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PAGE 02 RUMIATF7846-3P-E-R-FF
2,3
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SERIAL: TOUTIIR 6 034 0331 03,

COUNTRY: T8rSOMALIA (SO); PAKISTAN (PK); UNITED STATES (US); UNITED
ARAB EMIRATES (AE);, INDIA (IM).

iPHP;-rrn

PAGE 07 RUMIATF7B460 S ECTRET

WARNING: Tt THIS IS AN INFORMATION REPORT, NOT FINALLY EVALUATED
INTELLIGENCE. REPORT CLASSIFIED-Stefrt-t
DEPARTMENT OF DEFENSE

DOIL: 19941201,

SOURCE: 5/1SN US950-00567DP/ MOHAMMED SULAYMON ((BARRE)) 1S A
37-YR-OLD WHO CLAIMS SOMALI CITIZENSHIP. SOURCE MOVED TO PAKISTAN IN
1994 TO FIND WORK AND HAS WORKED ILLEGALLY FOR THE DABAB SHEL
MONEY

TRANSFER SERVICE SINCE 1998. PAKISTANI AUTHORITIES HAD CONDUCTED
THREE RAIDS ON HIS HOME BEFORE FINALLY DETAINING HIM FOR ILLEGAL
MONEY TRANSFERS. SOURCE RELIABILITY HAS NOT BEEN DETERMINED.

SUMMARY: $8rSOURCE PROVIDES INFORMATION ON HOW TO OBTAIN A
PAKISTANI VISA THROUGH TABLIGI JAMIAT, A NON-GOVERNMENTAL
ORGANIZATION.

PAGE 08 RUMIATF7R46 3 ERET

TEXT: 187 IN 1994, AFTER GRADUATING FROM SOMALI UNIVERSITY IN
MOGADISHU, SOMALIA, SOURCE CONTACTED BONTAFIA AIRLINES, A PRIVATE
SOMALI AIRLINE, IN ORDER TO PROCURE A TICKET AND VISA TO EITHER
EUROPE OR THE UNITED STATES. THE AIRLINE ADVISED HIM THAT BASED ON
THE 800 USDOLLARS HE PROVIDED, SOURCE COULD ONLY TRAVEL AS FAR AS
INDIA, SOURCE BELIEVED THE VISA WAS FROM THE UNITED ARAB EMIRATE,
BUT WAS UNSURE HOW THE AIRLINE OBTAINED IT. UPON ARRIVAL IN INDIA,
SOURCE TRAVELED TO BOMBAY, IN ORDER TO ATTAIN UNITED NATIONS
REFUGEE

STATUS, BUT SOURCE WAS DENIED. SOURCE TRAVELED TO NEW DELHI, INDIA,
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AND ACQUIRED A VISA SPONSORED BY TABLIGI JAMIAT (JT), AN ISLAMIC
MISSIONARY GROUP, FOR THE PURPOSE OF TRAVELING TO PAKISTAN. SOURCE
HAD NO INTENTION OF PERFORMING MISSIONARY DUTIES. HE USED JT,
BECALISE THE VISA WAS EASIER TO OBTAIN. SOURCE DID RECEIVE UNITED
NATIONS REFUGEE STATUS UPON HIS ARRIVAL TO PAKISTAN,

COMMENTS: {37

1. 9 S0URCE ANSWERED ALL QUESTIONS WITHOUT HESITATION.

2, 8-SOURCE 1S AVAILABLE FOR FURTHER CONTACT CONCERNING THIS 1IR.
3, H REQUEST EVALUATION OF THE ITR. REQUEST EVALUATION IN ORDER

PAGE 09 RUMIATF 7846 S FCRET
TO ASCERTAIM IF PASSPORT AND VISA PROCUREMENT TN SOMALIA IS VIABLE
INF URUK"\ ITON.

COLLECTION EFFORTS. EVALUATIONS SHOULD BE SENT TO

COLL: T2 BH; DD; CA.
INSTR: 7 U.S. NO.
PREP: ¢4
ACQ: T |
WARNING: %% REPORT CLA B
DERIVED FROM: DO HUMINT SCG, Mf‘ﬁ.l{{ lJ UJ
DECLASSIFY ON: X1

BT

#7846

NMNMM
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UNITED STATES DISTRICT COURT
FOR THE IMSTRICT OF COLUMBIA

MOHAMMED SOLIMAN DARRE,
Petilioner,
Civil Action No. 08-CV-1153(HHK)

\

GEORGE W, BLSH,
President of the United States, ¢f al.,

Respondents

[TR 6 034 0367 03
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2,3

R 2714372 NOV 02

i .
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- I"'.t"ui"'. 04 RUMIATFT7823 S F-CRFF
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PAGE 06 RUMIATF7823-8FEREF
2,3

!

e
e J TP LW L |

QOO0
SUBJ; 1R 6 034 0367 03 NN /5SOCIATES OF FORMER AL-WAFA

EMPLOEE ADEL ((AL-ZAMIL)) A SUSPECTED KUWAITI EXTREMISTH5

A3 1 gl Jh Lo ]
ECTIVE
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SERIAL; ##1IR 6 034 0367 03

COUNTRY: tHrKUWAIT (KU); AFGHANISTAN (AF).

PAGE 07 RUMIATF7823 S E€RET
WARNING: % THIS 15 AN INFORMATION REPORT, NOT FINALLY EVALUATED
INTELLIGENCE. REPORT CLASSIFIE !"J"H"'i"'fH"l"

DE !’hI{IMLNI OF DEFENSE

e 1-1;-} 20011100,

SOURCE: 3 /SN USOKU-00568DP/ ADEL ZAMIR ABDUL MAHSIN (AL
ZAMIL)), AKA ABU ((MUATH)), ADAL ((ZAMAL)), ADIL ((ZAMIL})), ADEL
((ZAMIRY)),

ADEL ((MIR)), ABDUL ((AL ZAMAL)), ABDUL ((AL ZAMIR)), ABDUL ((AL
ZAMIL)). THIS INFORMATION WAS ACQUIRED DURING AN INTERVIEW WITH
SOURCE. RELIABILITY HAS NOT BEEN DETERMINED.

SUMMARY : #8:ASSOCIATES OF FORMER AL-WAFA EMPLOYEE ADEL
((AL-ZAMIL)).

IEXT: 5=

PAGE 08 RUMIATF7823 S P17

.5 ABU FARIS ((AL-LIBI)) WORKED FOR THE AL-WAFA OFFICE IN KABUL,
AFGHANISTAN ON OR ABOUT MAY 2001 UNTIL THE DAY AL-ZAMIL LEFT AL-
WAFA

HIS JOB FUNCTION WAS TO PURCHASE KITCHEN SUPPLIES EVERY TWO DAYS AT
THE KABUL MAIN MARKET AND TO PURCHASE PLUMBING AND OTHER
MATERIALS

NEEDED AT THE AL-WAFA OFFICE AND FOR THE CONSTRUCTION OF THE NEW
CHILDREN HOSPITAL. (SOURCE COMMENT-- WE HAD TWO VEHICLES, ONE PICK-
up

AND A WHITE COROLLA AND AL-LIBI USED EITHER CAR TO DO ERRANDS).
2.8 ABDUL RASHID ((AL-FILISTINI)) SOURCE MENTIONED THAT HE HEARD
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THAT AL-FILISTINI DID STUDY MEDICINE BUT DOES NOT KNOW IF HE IS A
DOCTOR OR NOT. AL-FILISTINI WAS THE ACCOUNTANT FOR AL-WAFA'S OFFICE
IN KABUL AND HIS DUTY WAS TO OVERSEE THE ACCOUNTING BOOKS,
INVENTORY

OF SUPPLIES. (SOUCE COMMENT-- HE WOULD GET THE MONEY FOR ALL
MEDICAL

SUPPLIES AND HE WOULD WORK DIRECTLY WITH ISN-627 DR. AYMAN SAAD
ABDULLAH ((BATARYT)) AND ISM-577 JAMEL MOHAMMED MARI ALAWI AKA ABU
AL-WAFA IN THIS MATTER).

3.737 ABU MOHAMMED ((AL-SOMALI)) SPOKE WITH A SOUDI ACCENT. HE CAME
TO THE AL-WAFA'S OFFICE IN KABUL TWO WEEKS PRIOR OF AL-ZAMIL'S
FIRED/RESIGNED FROM AL-WAFA'S KABUL OFFICE. SOURCE HAD SEEN ABU
MOHAMMED AL-5OMALI SEVERAL TIMES PRIOR TO DEPARTING KABUL BUT HE
NEVER GOT INVOLVED WITH HIM. (SOURCE COMMENT-- ABU MOHAMMED AL-
SOMALI

PAGE 09 RUMIATF7823 8By

REPORTED ONLY TO ABU ABD AL-AZIZ AL SAUD ((AL-MATRAFI)) AND PRIOR TO
LEAVING | TURNED OVER TO HIM ALL THE BOOKS AND ALL OF AL-WAFA'S
MONEY

IN MY POSSESSION).

4.18YSOURCE STATED THAT HE DOES NOT KNOW ABU YASSIR ((AL-JAZAIRY)).
HE HAS NEVER MET ABU YASSIR ((AL-JAZAIRY)) BEFORE NOR WAS ABU YASSIR
((AL-JAZAIRY)) WAITING FOR HIM, SULAIMAN ABU GHAITH AND HIS FAMILY AT
THE KARACHI AIRPORT WHEN HELPING ABU GHAITH AND HIS FAMILY LEAVE
AFGHANISTAN. (S0URCE COMMENT-- THE ONLY PERSON WAITING FOR US AT
THE

AIRPORT WAS ABU AL-WAFA AND AFTER HE PICKED US UP, WE WENT TO THE
AL-WAFA'S OFFICE). (FIELD COMMENT-- IN EARLY INTERROGATION NOTES,
SOURCE HAS DESCRIBED ABU ABDUL ((AL-YASSIR)) AS 33 YR-OLD MOROCCAN,
SOLDIER WHO SPEAKS FRENCH, ENGLISH, AND URDLL. ALSO, AL-ZAMIL HAS

e —
5.9 PROVIDED

INFORMATION

ABOUT A POSSIBLE MEETING IN KABUL TWO DAYS PRIOR TO 911 HELD BY
AL-ZAMIL, ISN-005 ABU ABD AL-AZIZ AL SAUD ((AL-MATRAFI)), SULAIMAN

ABU GHAITH, AND ABU YASSIR ((AL-JAZAIRY)). AT THIS MEETING,
SUPPOSEDLY, AL-ZAMIL AND ASSOCIATES DISCUSSED THE MURDER OF AHMED
SHAH MASSOOD, THE NORTHERN ALLIANCE LEADER KILLED BY TWO AL-QAIDA
OPERATIVES DISGUISED AS JOURNALISTS. ALSO, AT THE MEETING ONE OF THEM

PAGE 10 RUMIATF7823F E TR ET
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BROUGHT UP THE FACT THAT —~SOMETHING GREAT WAS GOING TO HAPPEN IN
FEW

DAYS AND THAT THEY ARE NEVER GOING TO FORGET THAT DAY--. WHEN
SOURCE

WAS CONFRONTED WITH THIS INFORMATION, HE DENIED BEING AT THIS
MEETING

OR ANY KNOWLEDGE OF SUCH MEETING AND THAT AT THAT TIME HE WAS IN
KANDAHAR. (SOURCE COMMENT-- YOU CAN CHECK THAT I WAS IN KANDAHAR
BY

CHECKING THE TELEPHONE RECORDS BECAUSE | CALLED MY WIFE IN ALBANIA
AND YOU CAN GET THE RECORDS, 1 WAS NEVER THERE AT THAT TIME).

6,187 AL-ZAMIL WAS ACCUSED OF BEING AL-QAIDA AND THAT MOST OF HIS
FRIENDS ARE MEMBERS OF AL-QAIDA AND THAT THE AL-WAFA ORGANIZATION
WAS

PART OF AL-QAIDA TOO. (FIELD COMMENT-- AL-ZAMIL'S RESPOND TO TIHE
ACCUSATION AS UNFOUNDED AND THAT IT WAS IMPOSSIBLE FOR AL-WAFA TO
BE

A PART OF AL-QAIDA OR ANY OTHER TERRORIST GROUP BECAUSE AL-WAFA IS A
HUMANITARIAN ORGANIZATION WHICH FEEDS PEQPLE, BUILDS HOSPITALS,
AND

DOES OTHER GOOD DEEDS). (SOURCE COMMENT-- AL-WAFA 18 NOT PART OF
AL-QAIDA, AS A MATTER OF A FACT, ISN-005 ABU ABD AL-AZIZ AL SAUD
((AL-MATRAFI)) AND USAMA BIN ((LADEN)) (UBL) HAD BIG DIFFERENCES
ABOUT HOW TO RUN THE AL-WALFA ORGANIZATION. UBL DID ACCUSE AL-
WAFA OF

BEING A FRONT FOR THE SAUDI GOVERNMENT TO SPY ON UBL AND HIS
ORGANIZATION, ALSO, IT WAS WELL KNOWN THAT AL-MATRAFI AND UBL
DISLIKED EACH OTIHER).

PAGE 11 RUMIATF7823 SE€RET

7.8 AL-ZAMIL'S STATED THAT HIS RELATIONSHIP WITH ISN-005 DR.

AYMAN SAAD ABDULLAH ((BATARFI)) WAS LIMITED AND HE ONLY DEALT WITH
HIM TWICE WHICH BOTH TIMES WERE WHEN A SHIPMENT OF MEDICAL SUPPLIES
CAME FROM KARACHI, PK TO KABUL, AF. (SOURCE COMMENT-- THE MEDICAL
SUPPLIES WERE FOR THE CHILDREN HOSPITAL THAT WAS BUILT BY THE AL-
WAFA

ORGANIZATION. DR AYMAN WAS IN-CHARGE OF DETERMINING WHERE THE
SUPPLIES WENT AND HE WAS ALWAYS PRESENT WHEN THE SUPPLIES ARRIVED
FROM KARACHI, PK. HOWEVER, ABU AL-WAFA AND DR. AYMAN WOULD MAKE
ARRANGEMENTS TO GET THE SUPPLIES).

8.187 THE SOURCE DID NOT KNOW NOR DID HE RECOGNIZE THE NAME OF DR.
AMIR AZIZ, THE PAKISTANI ORTHOPEDIC SURGEON, NEITHER DID HE KNOW IF
DR, AYMAN HAD ANY RELATIONSHIP WITH DR. AMIR AZIZ,

0.187 AL-ZAMIL DID NOT KNOW OF ANY SOUTH ASIAN INDIVIDUALS WHO HAD
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CONTACTED OR BEEN RECOMMENDED TO AL-WAFA BY DR AYMEN. ALSO, NONE
OF

THE SOUTH ASIANS CAME TO THE AL-WAFA'S OFFICE TO SOLICIT THEIR
EXPERTISE NEITHER DID THEY EVER CONTACT OUR OFFICE IN KABUI
CONCERNING MEDICAL EQUIPMENT FOR LAB TESTING. (SOURCE COMMENT--
THE

ONLY EQUIPMENT THAT 1 AM AWARE THAT WE PURCHASED WAS FOR THE
CHILDRENS HOSPITAL. ALL HOSPITALS HAD BLOOD TEST EQUIPMENT AND II
SOMEONE WOULD NEED A BLOOD TEST, THEY WOULD GO TO THE HOSPITAI
YOu

FINAL SECTION OF 02

QQQQ

SUBIJ: IR 6 034 0367 m ASSOCIATES OF FORMER AL-WAFA
WOULD HAVE TO ASK DR. AYMAN OR ABU AL-WAFA ABOUT ANY TYPE OF LAB
TEST

EQUIPMENT, BECAUSE I DO NOT KNOW). (FIED COMMENT-- THE SOURCE DID NOT
KNOW OMAR, WHO WE THINK 1S A DENTIST NOR DID HE KNOW ANYONE BY THE
NAME OF HAKIM.

COMMENTS:—&5)

1. 5 SOURCE HAS MANY INCONSISTENCIES WHEN WE COMPARE THE
INTELLIGENCE INFORMATION AT HAND

2. (8 SOURCE SHOULD PROVIDE ADDITIONAL INFORMATION ABOUT AL WAFA,
SULAYMAN ((ABU GHAYTH)) AND OTHER PERSONALITIES IN THE AL-WAFA

PAGE 07 RUMIATI 7824 S TCRKE T
ORGANIZATION.

3.8 REFER TO IIR & 034 0615 02; 1IR 6 034 0095 03; 1IR 6 034 0096
03; IIR 6 034 0326 03; IR 6 034 0362 03; I1R 6 034 0363 03; 1IR 6

034 0364 03 FOR ADDITIONAL REPORTING F R{,J'\'i IH[H SOURCE,
4, ¥8 REQUEST EVALUATION OF THIS L UTON EFFORTS,
EVALUATIONS SHOULD BE SENT T

DDRESS ALL RTQUFH I'S FOR RELEASE OF INFORMATION OR FOR FURTHER

DIsSEMINATION Tog

2,3
"COLL: 8% BH; DD; CA.

INSTR: -9 1.S. NO

PREP: ¢

ACQ: tH

DISSEM: & FIELD -- NONE
WARNING: =¥ REPORT CLASSIFIED SE-6-ff=
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DERIVED FROM: DO HUMINT SCG, MARCH 02
DECLASSIFY ON: X1

LY

#7823
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UNITED STATES DISTRICT COURT
FOR THE DISTRICT OF COLUMBIA

MOHAMMED SOLIMAN BARRE,
Petitioner,
v Civil Action No. 08-CV-1153(HHK)

GEORGE W. BUSH,

President of the United States, of al.,

Respondents

[IR 2 340 6605 02

RLD, 12 MAR 2010
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sus. iR 2 20 oot c N - o
CITE: 1t

SERIAL: 3605 02

ps o

IA (SO); PAKISTAN (PK)

SUBJ: IIR 2 340 6605 028 - POSSIBLE FINANGIAL
SERVICE COMPANY USED BY THE AL-QAIDA TERRORIST ORGANIZATION 463
WARNING: (U) THIS IS AN INFORMATION REPORT, NOT FINALLY EVALUATED
INTELLIGENCE. REPORT CLASSIFIED S-E-6-R-E=F=

DEPARTMENT OF DEFENSE

DOI: 4420011101.

REQS: +H3

SOURCE: 4=) I . 37-YEAR OLD SOMALIA NATIONAL WHO
WORKED FOR A MONEY WIRING SERVICE NAMED DAHABSHIIL CORPORATION,
WHICH WAS POSSIBLY USED BY THE AL-QAIDA TERRORIST ORGANIZATION.
RELIABILITY HAS NOT YET BEEN DETERMINED

SUMMARY:4&FTHE DAHABSHIIL CORPORATION IS A FINANCIAL COMPANY
BASED IN SOMALIA, WITH OFFICES IN ENGLAND AND THE UNITED STATES. IT
MAY BE USED BY THE AL-QAIDA TERRORIST ORGANIZATION TO MOVE FUNDS
TO A LOCATION IN SOMALIA. THE AL WAFA RELIEF ORGANIZATION LINKED TO
AL-QAIDA, EXPLORED USING THE DAHABSHIIL FINANCIAL SERVICES.

TEXT: 1. BACKGROUND. DAHABSHIIL CORPORATION (DC) BASED IN
HARGEIS 50, HAS OFFICES ALL OVER THE
WORLD INC 3 ENGLAND AND THE U.S. (FIELD

COMMENT-- F“DR ALL LDChﬂDNS REFERENCE THE DC INTERNET ADDRESS
LISTED BELOW.) MOHAMMED ({SAEED)) OWNS DC BUT ALLOWS HIS
UNIDENTIFIED SON TO CONTROL MOST OF THE BUSINESS. DC OFFERS MANY
FINANCIAL SERVICES INCLUDING MONEY TRANSFERS, WHICH THE AL-QAIDA,

TERRORIST ORGA ION POSSI USED IN JULY 2001. DC HAS AN
INTERNET SITE m%rm D COMMENT- DAHABSHIIL IS
THE ARABIC LANG MITH.)

2. 469 DC KARACHI OFFICE. THERE ARE COUNTRIES, INCLUDING PK,

WHERE MONEY SERVICES ARE ILLEGAL, BUT DC HAS AN OFFICE IN KARACHI
3 PK, KNOWING IT IS AGAINST PAKISTANI LAW
TO PROVIDE MONEY SERVICES. TO CIRCUMVENT LAWS, DC HIRES AGENTS
WHO OPERATE DC FIELD OFFICES OUT OF RESIDENCES. THE DC OFFICE IN

KARACHI OPERATED OUT OF A THREE-BEDROOM, TWO-STORY HOUSE
LOCATED AT IN KARACHI, PK. THE OFFICE
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CLOSED AFTER THE ARREST OF MOHAMMED ((BARRE)), THE DC AGENT AT
THE KARACHI OFFICE. MOST OF THE BUSINESS CONDUCTED AT THE KARACHI
DC OFFICE WAS BY TELEFAX AT [ HE DC KARACHI OFFICE
CHARGED A FEE OF FIVE PERCENT OF THE TRANSACTIONS, BETWEEN 100
AND 1,000 USD. (FIELD COMMENT- SOURCE MENTIONED OTHER COUNTRIES
HAVE THE SAME LAW AGAINST MONEY SERVICES, BUT COULD NOT BE
SPECIFIC.)

348y POSSIBLE AL-QAIDA CONNECTION. AN ARABIC SPEAKING MAN NAMED
FNU ((SHAKIR)) CONTACTED DC OFFICE IN KARACHI IN JULY 2001 TO SEND
20,000 USD CASH FROM KARACHI TO THE MAIN DC OFFICE IN HARGEISA, SO,
FOR UNKNOWN REASONS. DC OFFICE IN KARACHI CHANGED THE 20,000 USD
INTO RUPEES AND SENT A MONEY ORDER TO THE DC QFFICE IN HARGEISA
SHAKIR PAID 600 USD FOR THE SERVICE. (FIELD COMMENT-- SHAKIR MAY

BE SHAKIR MOHAMMED ((ARMI)) ALSO KNOWN AS MADANI, A HIGH LEVEL
AL-QAIDA OPERATIVE BASED IN ENGLAND. FOR ADDITIONAL INFORMATION ON
SHAKIR CITE IR 2 340 6464 02.) TWO WEEKS LATER, SHAKIR BROUGHT
ANOTHER 5,000 USD TO THE DC PK OFFICE WHERE DC USED THE SAME
PROCEDURE AS THE FIRST TRANSACTION. (SOURCE COMMENT-- MY JOB WAS
TO GET THE MONEY TO THE DAHABSHIIL OFFICE. SHAKIR NEVER TOLD ME
WHY HE WAS SENDING THE MONEY.) SHORTLY AFTER SHAKIR USED DC, THE
OFFICE IN KARACHI RECEIVED PHONE CALLS FROM ABUL ((WAFA)) AND ABDUL
((AZ12)) BOTH MEMBERS OF THE AL WAFA RELIEF ORGANIZATION AND LINKED
TO AL-QAIDA. IN OCTOBER 2001, WAFA AND AZIZ INQUIRED ABOUT RATES OF
COMMISSION, FUND TRANSFER PROCEDURES AND MAXIMUM AMOUNTS OF
MONEY TRANSFERS. BOTH MEN INQUIRED ABOUT MONEY TRANSFERS TO DC
OFFICES IN THE UNITED ARAB EMIRATES AND SAUDI ARABIA, BUT THE
COMMISSION RATES FOR THE SERVICES WERE TOO HIGH TO JUSTIFY USING
THE SERVICE.

COMMENTS: (FIELD COMMENTS)— 1.4+ REQUEST EVALUATION.

2. 489 SOURCE WAS FORTHCOMING WITH INFORMATION, BUT REFUSED TO
ADMIT HE KNEW ANYTHING ABOUT THE AL-QAIDA TERRORIST ORGANIZATION.
SOURCE SEEMED VERY CALM AND COLLECTED DURING INTERVIEW. SOURCE
IS AVAILABLE FOR RECONTACT.

3.48) INFORMATION IN THIS REPORT RESPO
%UEETLDNS OR COMMENTS TO

INSTR:
PREP: #4
ACQ: 44
DISSEM: =¥ FIELLI— NUNE
WARNING: ¢ REPORT CLASSIFIED SE6-R-E+
DRV FROM-- USAINSCOM SCG 380-2, 5 AUGUST 1996
DECL: fieb=1.
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UNITED STATES DISTRICT COURT
FOR THE DISTRICT OF COLUMBIA

MOHAMMED SOLIMAN BARRE,
Petitioner,
v, Civil Action No. 08-CV-1153(HHK)

GEORGE W, BUSH,
President of the United States, ef al,,

Respondents.
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